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secretar general al P. C. din Uruguay

Folosind din plin fiecare oră bună de lucru, intensificînd la maximum, zi și noapte, activitatea
u A A A U V V A

GRIULUI IN COOPERATIVELE AGRICOLE DE PRO
DUCȚIE (in procente)

SITUAȚIA INSÂMINȚARII

B l ■ 4

•) In aeara zUei de 13 octombrie, Județul Bac&u a raportat încheierea Insămln- 
țărilor

• La această dată griul a fost pus sub brazdă pe o suprafață repre- 
zentînd 77 la sută din program.

• în următoarele zile, pînă Ia sfîrșitul acestei săptămini semănatul 
griului trebuie urgent finalizat pe ultimele 498 mii de hectare.

@ Printr-o mobilizare puternică a forțelor este necesar să se asigure 
accelerarea insămînțărilor în județele rămase în urmă, așa cum rezultă din 
datele înscrise pe harta alăturată, trebuie întreprinse acțiuni energice în ju
dețele Mureș și Hunedoara (din zona a IlI-a de cultură), Bihor, Caraș-Seve- 
rin, Vrancea, Mehedinți, Prahova, Argeș, Botoșani, Dîmbovița (din zona a 
11-a de cultură).

9 La fiecare unitate, din toate județele restanțele față de epoca optimă 
pot influența negativ nivelul recoltei din anul viitor. Or, stadiul semănatului 
la grîu în județele mari producătoare (din zona I de cultură) trebuie să de
termine luarea unor măsuri hotărîtoare pentru eliminarea întârzierilor ; iată 
un clasament al codașilor (în paranteză situația semănatului — în procente 
— în cooperativele agricole la 12 și respectiv 13 octombrie): TIMIȘ (52—53), 
ARAD (55—56), CĂLĂRAȘI (60—60), CONSTANȚA (63—63), DOLJ (65—72), 
GIURGIU (68—72), IALOMIȚA (73—73), TULCEA (74—74), OLT (73—76), 
TELEORMAN (72—77).

9 Timpul înaintat, vremea ploioasă arată că acum fiecare oră din zi 
și din noapte este deosebit de prețioasă în balanța recoltei. Peste tot, imediat 
ce ploaia a încetat, să se acționeze cu forțe sporite pentru reluarea imediată 
a semănatului, grăbindu-se la maximum lucrările la cules, eliberarea tere
nului, efectuarea arăturilor și, în final, urgentarea insămînțărilor, astfel ca — 
în mod obligatoriu — 
semănatul griului pe

Județul Bacău a încheiat însămînțările de toamnă
Oamenii muncii de pe ogoa

rele județului Bacău au încheiat 
însămîntarea griului, orzului și 
a celorlalte culturi de toamnă 
pe întreaga suprafață planifi
cată.

Raportînd acest succes, în te
legrama adresată C.C. al P.C.R., 
tovarășului MCOLAE 
CEAUȘESCU, de Comitetul ju
dețean Bacău al P.C.B., se 
spune: Terminare» însămîn- 
țărilor intr-o perioadă daV

timp mai scurtă deeît în anii an
teriori se datorește efortului 
deosebit depus de oamenii mun
cii de pe ogoare. în primul rînd 
de către mecanizatori. însuflețiți 
de chemările si îndemnurile mo
bilizatoare pe care ni le-ati a- 
dresat cu prilejul Congresului 
țărănimii si al vizitelor de lucru 
pe care le-ati efectuat în jude
țul nostru.

în aceste zile, acționând în lu
mina indicațiilor dumneavostră.

date cu prilejul recentei vizite de 
lucru făcute în unitățile agricole 
din județul Călărași, eforturile 
tuturor celor ce muncesc pe 
ogoarele județului Bacău, în 
frunte cu comuniștii, sînt con
centrate spre strîngerea de pe 
cimp a întregii producții de po
rumb. sfeclă de zahăr, recolta
rea si livrarea legumelor si fruc
telor. strîngerea în întregime a 
furajelor și executarea arături
lor adinei de toamnă.

CINCINALUL NOII CALITĂȚI«

cel tîrziu la sfîrșitul acestei săptămini să se termine 
toate suprafețele planificate.

CAMPANIA AGRICOLA 
proba de foc a vieții 
de organizație la sate
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Tovarășul Nicolae Ceaușescu, 
secretar general al Partidului 
Comunist Român, s-a întîlnit, 
marți, cu tovarășul Rodney A- 
rismendi. secretar general al 
Partidului Comunist din Uru
guay, care, la invitația C.C. al 
P.C.R., face O vizită in țara 
noastră.

La primire a participat tova
rășul Dumitru Turcuș, adjunct 
de șef de secție la C.C. al 
P.C.R.

A fost de față Ricardo Sax
lung, responsabil cu problemele 
de presă și radio al C.C. al 
Partidului Comunist din Uru
guay.

în timpul convorbirii s-a fă
cut o informare reciprocă cu 
privire la activitatea și preocu
pările celor două partide și a 
avut loc un schimb de vederi 
referitor Ia stadiul actual și dez
voltarea în continuare a relații
lor dintre P.C.R. și P.C. din 
Uruguay, precum și asupra unor 
probleme ale situației interna
ționale, ale mișcării comuniste șl 
muncitorești.

Tovarășul Nicolae Ceaușescu 
șl tovarășul Rodney Arismendi 
și-au exprimat satisfacția față 
de evoluția raporturilor de 
strinsă prietenie, solidaritate și 
colaborare dintre cele două 
partide, caracterizate prin stimă, 
înțelegere și respect reciproc și 
au reafirmat hotărirea comună 
de a se acționa și în viitor pen
tru amplificarea și diversificarea 
acestor relații, in interesul prie
teniei dintre cele două popoare, 
al cauzei generale a democra
ției, independentei naționale și

progresului social, al înțelegerii 
și colaborării internaționale.

Secretarul general al Partidu
lui Comunist din Uruguay a dat 
o înaltă apreciere succeselor ob
ținute de poporul român în pro
pășirea economică și socială a 
patriei.

în timpul convorbirii au fost 
examinate probleme privind si
tuația internațională actuală, a- 
preciindu-se că în prezent se 
impune mai mult ca oricînd 
unirea eforturilor partidelor co
muniste și muncitorești, ale tu
turor forțelor progresiste și de
mocratice, pentru diminuarea 
încordării din viața internațio
nală, pentru reluarea și conti
nuarea politicii de destindere, 
pace și respect al independen
ței naționale, pentru soluționa
rea pe cale politică, prin trata
tive, a stărilor de încordare și 
conflict din diferite zone ale 
globului, a tuturor problemelor 
care confruntă omenirea. în in
teresul general al păcii, cola
borării și înțelegerii între po
poare. S-a relevat, totodată, ne
cesitatea intensificării luptei tu
turor popoarelor împotriva po
liticii imperialiste, colonialiste 
și neocolonialiste, de dominația 
și asuprire națională, pentru 
respectarea dreptului fiecărui 
popor de a decide, fără nici un 
amestec din afară, asupra pro
priului său destin. De ambele 
părți a fost exprimată îngrijo
rarea față de actuala cursă a 
înarmărilor și a fost manifesta
tă hotărirea celor două partide 
de a acționa, împreună cu toate 
forțele progresiste, revoluționare

.și democratice, pentru stoparea 
acestei curse, pentru trecerea la 
măsuri concrete de dezarmare, 
și in primul rind de dezarmare 

“nucleară, pentru împiedicarea 
amplasării de noi rachete în Eu
ropa, distrugerea celor existen
te, oprirea producerii și stocării 
armei cu neutroni. S-a relevat, 
de asemenea, necesitatea lichi
dării subdezvoltării și edificării 
unei noi ordini economice in
ternaționale. care să asigura 
dezvoltarea liberă, de sine stă
tătoare, a fiecărei națiuni. In 
âcest context, a fost reliefată 
însemnătatea luptei unite a tu
turor forțelor politice, a po
poarelor din America Latină îm
potriva imperialismului, colonia
lismului și neocolonialismulul, 
pentru prefaceri revoluționare, 
pentru dreptul de a dispune da 
propriile bogății naționale, pen
tru dezvoltarea democratică (t 
independentă.

A fost reafirmați hotărirea 
Partidului Comunist Român șt 
Partidului Comunist din Uru
guay de a milita pentru extin
derea conlucrării dintre tpartkje- 
le comuniste și muncitorești, pe 
baza respectării dreptului lor de 
a-și elabora linia politică ținînd 
seama de condițiile 6pecifice în 
care își desfășoară activitatea, 
pentru întărirea colaborării din
tre forțele, progresiste, antiimpe- 
rialiste de pretutindeni, in ve
derea înfăptuirii idealurilor de 
pace, securitate și independență, 
progres și bunăstare ale po
poarelor. #

Intîlnirea s-a desfășurat In
tr-o atmosferă cordială, de caldă 
prietenie. ’

COVASNA — Recoltarea cartofilor 
de pe întreaga suprafața cultivată

TOVARĂȘUL NICOLAE CEAUȘESCU

REDUCEREA CONSUMURILOR, 
CREȘTEREA PRODUCȚIEI 

0 relație bine înțeleasă la întreprinderea 
de piese turnate din Cîmpina

Despre întreprinderea de pie
se turnate Cîmpina, în prezent 
se poate afirma că este una din 
unitățile de profil cu eficiență 
economică crescândă de la o 
lună la alta. Realizările obținu
te în acest an o demonstrează 
din plin, mai ales ținînd cont 
că, încă de la prima șarjă, uni
tatea s-a confruntat cu mari di
ficultăți, înregistrînd an de an 
restanțe la producția fizică, de
pășind sistematic cheltuielile de 
producție. Astfel, doar anul tre
cut întreprinderea a rămas da
toare principalilor beneficiari 
cu o producție de peste 18 mili
oane lei, cheltuielile de produc
ție fiind depășite cu peste 12 
milioane lei.

— Adevărul este, ne mărturi
sea directorul unității, Inginerul 
Virgiliu Marinescu, că întîmpi- 
nam multiple greutăți din par
tea furnizorilor noștri. Tot atît 
de adevărat însă este câ dacă 
ne-am fi încadrat de la început 
in consumurile planificate 
ne-am fi onorat la timp con
tractele. Vă vorbesc din experi
ență și prin prisma bunelor re
zultate din acest an: între reali
zarea ritmică a producției fizice 

șl încadrarea în consumurile 
planificate, permanenta reduce
re a acestora și a cheltuielilor 
materiale există o legătură per
fectă, dar și perfectibilă. Este 
pe deplin posibil să crești cali
tativ și cantitativ producția 
diminuînd corespunzător chel
tuielile pe tona de produs. Mă
suri hotărîtoare pe linia redu
cerii costurilor de producție am 
luat încă de anul trecut, reorga- 
nizînd cursurile de perfecționa
re profesională, insistînd în ca
drul acestora pe particularitățile 
fiecărui loc de muncă, pe mo
dul cum fiecare, concret, la lo
cul său de muncă poate contri
bui mal mult la diminuarea 
cheltuielilor. Totodată, în tri
mestrul I s-a trecut la aplica
rea fermă a unor măsuri stabi
lite de adunarea generală a oa
menilor muncii din februarie. 
Una din problemele dificile o 
constituia o serie de utilaje re
lativ noi care nu răspundeau 
Intru totul cerințelor producției.

— Fără falsă modestie, ne in
formează tînărul inginer Petru 
Hașeganu, șef secție schimb 
mecano-energetic, in această 
direcție o contribuție hotărîtoa

re au avut-o tinerii din cadrul 
secției noastre, în marea lor 
majoritate aceste utilaje fiind 
fie readaptate, fie realizate in
tegral prin autoutilare. Astfel, 
prin modernizările aduse liniilor 
de turnare, respectiv prin înlo
cuirea transportoarelor suspen
date .cu un sistem complex de 
conveioare și mașini de scutu
rat și presat se obține — pe 
lingă o creștere de 12 la sută a 
productivității muncii și a pro
ducției — și o reducere cu 10 
la sută a pierderilor de materi
ale (care astfel pot fi și re
circulate de 3—4 ori), consumu
rile energetice se reduc în me
die cu 8 la sută, pierderile teh
nologice scăzînd cu peste o cin
cime. Doar în acest an s-au 
economisit astfel 1 500 tone ni
sipuri, peste 600 tone pământuri 
de formare, circa 12 tone fero
aliaje, 600 mw/oră, 300 000 m.c. 
gaze, la care se adaugă bineîn
țeles diminuarea efortului fizic. 
Contribuția tinerilor la toate a- 
cestea a fost decisivă, după cum

EMIL STANCIU
(Continuare în pag. a Il-a)

Oamenii muncii din întreaga țară își manifestă deplina 
aprobare, profundă satisfacție și sprijin activ față de

măsurile stabilite pentru combaterea practicilor
de speculă și tendințelor de suprastocare

ACTIVITATE RITMICĂ, ÎN NOTA
APROVIZIONĂRIFIREASCA A

în cursul zilei de ieri, ne-am 
aflat din nou printre unitățile 
de aprovizionare a populației 
cu produse agroalimentare, ur
mărind modul cum se desfă
șoară activitatea comercială. 
Reținem, ca și în zilele anteri
oare, aceeași 
tru asigurarea 
rilor necesare 
nic. Iată, la

preocupare pen- 
tuturor mărfu- 

consumului zil- 
complexul din 

blocul 51 Pantelimon, unitatea 
alimentară cea mai' mare din 
țară, care deservește zilnic mii

Oamenii muncii din agricultura 
județului Covasna — români și 
maghiari — au încheiat una din 
cele mai importante lucrări ale 
campaniei de toamnă — recolta
rea cartofilor de pe întreaga su
prafață cultivată, producțiile ob
ținute permițând județului să 
onoreze integral obligațiile con
tractuale la cartofi.

In telegrama trimisă C.C. AL 
P.C.R., tovarășului NICOLAE 
CEAUȘESCU se spune : Mili- 
tînd cu hotărîre pentru traduce
rea în viată a sarcinilor de mare 
răspundere patriotică și cetățe
nească pe care ni le-ati trasat 
organele și organizațiile de par
tid. toti lucrătorii din agricultura 
județului acționează ferm pentru

mii de oameni, remarcăm In 
tuturor raioanelor 

mărfuri

ȘÎ
cadrul tuturor raioanelor de 
desfacere mărfuri suficiente, 
expuse ordonat în rafturi, per
sonalul avînd grijă să comple
teze fondul de vînzare ori de 
cite ori este nevoie. „Azi, ne 
informează șeful de unitate, 
George Georgescu, am primit 
cantități corespunzătoare de 
ulei, zahăr, făină, telemea, 
cașcaval, ouă, vin, *bere, alte 
produse superioare solicitate. 
Am fost anunțat că sosește și 

crearea fondului de marfă la co
tele prevăzute, pentru îndeplinii 
rea tuturor obligațiilor noastre 
către stat, către populație, în 
vederea asigurării acesteia cu 
produse agroalimentare îndestu
lătoare.

în. prezent în spiritul indica
țiilor și înflăcăratelor dumnea
voastră îndemnuri, toate forțele 
umane si materiale sînt mobili
zate pentru recoltarea fără pier
deri și in timp optim a sfeclei 
de zahăr, ne concentrăm atenția 
asupra arăturilor de toamnă, pe 
care vrem să le terminăm pînă 
la sfîrșitul lunii octombrie, re
coltării furajelor pentru ca nive
lul asigurat să ne permită livra
rea unor cantități si altor ju
dețe.

»

mașina cu produse din came." 
Solicitanții, deși sînt mulți, își 
fac în ordine cumpărăturile. 
Totul se desfășoară in nota de 
civilizată deservire, fără pier
dere de timp.

Aceleași aspecte Ie lntîlnim 
și în unitatea din Ștefan cel 
Mare nr. 154, bloc 37, unde 
ne-am aflat în jurul prînzului. 
„încă din prima zi de după apa
riția Decretului privind măsuri 
pentru psev^pirea și combaterea 
unor fapte care ațțctează buna

a primit scrisorile de acreditare

a ambasadorului Statelor Unite ale Americii

Președintele Republicii Socia
liste România, tovarășul Nicolae 
Ceaușescu. a primit, marți dimi
neața, pe David B. Funderburk, 
care și-a prezentat scrisorile de 
acreditare în calitate de amba
sador extraordinar și plenipoten
țiar al Statelor Unite ale Ameri
cii în tara noastră.

înmînînd scrisorile de acredi
tare, ambasadorul David B. Fun
derburk a transmis tovarășului 

aprovizionare a populației, am 
introdus sistemul de vînzare in 
sala de autoservire. Aceeași 
cantitate de produse care se 
epuiza în mai puțin de o oră, 
acum se vinde în 7 ore. Vedeți 
și dumneavoastră, mărfurile 
stau stive, iar cumpărători sint 
puțini. Azi am primit 850 kg 
preparate din carne, conserve 
de pește, mălai superior și 
extrafin, băuturi ș.a. Am orga-

(Continuare tn pag. « ll-a) 

Nicolae Ceausescu si tovarășei 
Elena Ceaușescu din partea Dre- 
ședintelui S.U.A., Ronald Rea
gan, cele mai bune urări perso
nale. iar poporului român urări 
de succes in dezvoltarea patriei.

în continuare președintele 
Nicolae Ceaușescu și ambasado
rul Statelor Unite ale Americii 
au prezentat scurte alocuțiuni.

După prezentarea scrisorilor

Știința mondială 
în slujba păcii 
și progresului

Ne sînt Încă vii In memorie 
aprecierile de înaltă valoare 
umanistă referitoare la peri
colul pe care-1 reprezintă 
cursa înarmărilor, exprimate 
în cadrul unor recente mani
festări științifice și politica 
naționale și internaționale : 
Congresul internațional de 
istorie a științei, Simpozionul 
internațional „Oamenii de ști
ință și pacea", cel de-al II- 
lea Congres național de chi
mie. Ideile din Mesajul adre
sat de tovarășul Nicolae 
Ceaușescu, din a cărui iniția
tivă și sub al cărui înalt pa
tronaj a fost organizat Sim
pozionul amintit, a trezit un 
puternic ecou în inimile 
noastre, a avut un larg răsu
net internațional. Apelul pe 
care participanții la Simpo
zion l-au adresat oamenilor 
de știință din întreaga lume, 
difuzarea Mesajului ca docu-v 
ment de lucru la Organizația 
Națiunilor Unite, sînt o dova
dă în acest sens.

Largul ecou de care amin
team își găsește în aceste zile 
concretizarea în aceea că, în 
cadrul adunărilor generale 
ale oamenilor muncii din 
institute de cercetare, pe lin
gă dezbaterea problemelor 
specifice se remarcă poziția 
unanimă, concertată de a face 
front comun împotriva peri
colului războiului, adeziunea 
tuturor de a găsi de urgență 
formele adecvate de coopera
re națională și internațională 
potrivit vocației umaniste a 
științei. în acest mod s-au 
exprimat toți cei ce au luat 
cuvîntul în adunarea genera
lă a oamenilor muncii din 
Institutul central de chimie. 
Iată în acest sens cîteva 
opinii : 

de acreditare. președintei» 
Nicolae Ceaușescu a avut o con
vorbire cordială cu ambasadorul 
David B. Funderburk.

La solemnitate și convorbiră 
au participat Ștefan Andrei, mi
nistrul afacerilor externe, și Sil
viu Curticeanu, secretar, prezi
dențial și al Consiliului Me Stat.

Au fost, de asemenea.-prezenți 
membri ai Ambasadei^S.U_A. La 
București.

1

Radu Giurcă, șef laborator
— Institutul de energetică 
chimică și biochimică: „Din- 
totdeauna menirea savantului, 
a omului de știință a fost a- 
ceea de a-și consacra toata 
forțele progresului și bună
stării. Datorită descoperirilor 
și realizărilor din știință și 
tehnică au ajuns în actualul 
stadiu de dezvoltare. Dar, pe 
lingă aceasta, nu putem ră- 
mîne indiferenți cînd un uriaș 
potențial de cercetare, cind 
realizări de excepție ale ge
niului uman sînt dirijate nu 
pentru dezvoltare, pentru li
chidarea Înapoierii și subnu
triției, ci pentru crearea unor 
sisteme tot mai sofisticate de 
distrugere. Acreditarea, deci, 
că noile arme din arsenalele 
unor țări sînt „curate", că ele 
servesc „doar echilibrului", 
este pe atît de dăunătoare, pe 
cit este de aberantă. Iată de 
ce oamenii de știință din în
treaga lume trebuie să facă 
tot ce depinde de ei pentru a 
opri această uriașă cheltuială 
de forțe umane și materiale. 
Ideea din Mesajul adresat de 
tovarășul Nicolae Ceaușescu 
participanților la Simpozionul 
Internațional „Oameni! de 
știință și pacea" da a crea 
un front larg al oamenilor de 
știință din toate sectoarele, 
care să acționeze cu hotărîre 
pentru ca știința să fie utili
zată exclusiv In scopuri paș
nice, constituirea unui comi
tet național „Oamenii de ști
ință și pacea", consider că va 
avea un rol hotărîtor in acest 
efort multilateral".

ALEXANDRU STROE

(Continuare tn pag. a Il-a)
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TELEGRAMĂ
Tovarășului ALI NASSER MOHAMMAD

Secretar general al Comitetului Central 
al partidului Socialist Yemenit 

Președintele Prezidiului Consiliului Suprem 
al Poporului al Republicii Democrate Populare Yemen 

Prim-ministru
ADEN

Aniversarea Zilei naționale a Republicii Democrate Populare Ye
men imî oferă ptâcBtul prilej de a vă transmite, in numele Comite
tului Centrai sl Partidului Comunist Român, al poporului român și 
al meu personal, calde felicitări și urări de sănătate și fericire per
sonală, de pace și prosperitate poporului yemenit prieten.

îmi exprim convingerea că raporturile de prietenie și colaborare 
dintre țările și partidele noastre se vor dezvolta continuu, spre bi
nele celor doua popoare, al păcii, libertății și progresului social, pen
tru înțelegere și cooperare în întreaga lume.

NICOLAE CEAUȘESCU
Secretar general al Partidului Comunist Romii» 

Președintele Republicii Socialiste România

AGENDA

Ministrul afacerilor externe. 
Ștefan Andrei, a primit, marți, 
pe Wolfgang Mischnik, vice
președinte al Partidului Liber 
Democrat din R. F.. Germania, 
președintele Grupului parla
mentar ai P.L.D. în Bundestag.

Tovarășul Comei Burtică. Vi- 
ceprim-ministru al guvernu
lui, ministrul comerțului exte
rior și cooperării economice in
ternaționale, a avut, marți, o 
Întrevedere cu Amoakon Thie- 
mele. ministrul comerțului din 
Republica Coasta de Fildeș, 
care se află intr-o vizită în țara 
noastră.

Marți dimineața a avut loc la 
Complexul expozițional o confe
rință de presă prilejuită de a- 
propiata deschidere a ediției s 
vil-a a Tirgului internațional 
București.

Cea de-a șaptea ediție a

Știința mondială
(Urmare din pag. 1)

Gavril Musca, secretar științi
fic al Institutului central de chi
mie : „Ideile de o nobilă valoare 
expuse in Mesajul adresat de to
varășul Nicolae Ceaușescu parti- 
cipanților la Simpozionul inter
național „Oamenii de știință și 
pacea'1, din expunerea tovarășei 
academician dr. inginer Elena 
Ceaușescu la deschiderea Con
gresului național de chimie, au 
readus în fața noastră, a tuturor, 
problemele grave cu care se 
confruntă omenirea. Noi, oame
nii de știință, putem și trebuie 
să facem mai mult pentru 
apărarea păcii, nouă in primul 
rînd, ne revin răspunderi uriașe 
in fața acestei frenetice curse a 
înarmărilor la care asistăm. 
Voința noastră de a ne constitui 
intr-un comitet național „Oame
nii de știință și pacea" care, îm
preună cu alte organisme simi
lare din lume să asigure convo
carea unui congres mondial al 
oamenilor de știință în spriji
nul păcii, consider că nu expri
mă altceva decit vocația de pace 
a majorității oamenilor de. 
știință. Comitetul internațio
nal de inițiativă consti
tuit in acest scop de către sa- 
vanții prezenți la București în 
zilele Simpozionului constituie, 
deci, o dovadă că mai presus de 
orice pacea este un lucru scump 
nouă, tuturor".

Constantin Andrei, șef labora
tor, secția Brazi a ICECHIM : 
„Pe drept cuvint, viitorul Ome
nirii depinde de oamenii înșiși. 

Tirgului international Bucu
rești .care se desfășoară sub de
viza „Comert-cooperare-dezvol- 
tare", ce exprimă dezideratul 
maior al lumii contemporane, va 
avea loc intre 15 și 23 octombrie 
1981, fiind un tîrg cu caracter 
general, cu accent pe mașini, 
utilaje, echipamente și instalații 
din diferite domenii de activita
te. Da această prestigioasă mani
festare economică participă, cu 
produsele lor, în afară de tara 
noastră, un număr de circa 800 
firme si întreprinderi din 44 de 
țări ale Europei, Asiei, Africii, 
Australiei. Americii de Nord și 
Sud.

Participarea României este șl 
de această dată remarcabilă. 
Expun circa 450 de Întreprinderi, 
centrale industriale si 46 unități 
de comerț exterior din toate ra
murile economiei naționale și, 
In special, din domeniul con
strucțiilor de mașini, electroteh
nicii șl electronicii.

Am depășit de multă vreme 
stadiul cînd omul acționind în
tocmai ucenicului vrăjitor a 
creat, fără să-și dea seama, o 
serie de dezechilibre. Ei bine, 
intr-o situație asemănătoare ne 
găsim în prezent cînd, deși știm 
ceea ce înseamnă fabuloasele 
cheltuieli pentru înarmare, a- 
ceastă cursă fantastică continuă. 
Am în minte subiectul unei cu
noscute povestiri științifteo-fan- 
tastice. Undeva pe glob căzuse 
bomba. într-o casă se aude gla
sul robotului care îi scoală pe 
copii să meargă la școală și pe 
părinți la slujbă. Aceiași roboți 
pregătesc mîncarea și tot ei o 
aruncă atunci cînd nimeni nu 
se atinge de ea pentru că de 
fapt nu mai are cine. O mașină 
se prezintă’în fața intrării pentru 
a-i duce pe fiecare la treburile 
lor, dar din nou pentru... nimeni. 
Aceste perfecționate creații ale 
minții omenești au continuat să 
funcționeze însă inutil pentru că 
aceleași minți care le-au con
ceput au creat și mijloacele de 
distrugere care au făcut să dis
pară civilizația. Și nu trebuie ca 
cineva, învrăjbit de ură, să apese 
pe un buton; este de ajuns ca a- 
cesta să fie acționat din greșeală. 
Iată de ce, oamenilor de știință, 
care sînt și oameni politici, le 
revine o misiune de mare per
formanță pentru salvarea păcii. 
Comitetul național pentru pace 
al cărui reprezentanți i-am ales 
are mandatul nostru de â ne re
prezenta în cele mai înalte foruri 
unde se hotărăște paCea“.

Deschiderea lucrărilor 
ședinței a XII-a a Comi
tetului C.A.E.R. pentru 
colaborare în domeniul 
aprovizionării tehnico* 

materiale

Marți, 13 octombrie, au început 
Ia București lucrările celei de-a 
XH-a ședințe a Comitetului 
C.A.E.R. pentru colaborare în 
domeniul aprovizionării tehnico- 
materiale. la care participă con
ducători ai organelor centrale de 
aprovizionare tehnico-materială 
din țările membre ale C.A.E.R.

Delegația țârii noastre este 
condusă de tovarășul Ion Pățan, 
viceprim-ministru al guvernului, 
ministrul aprovizionării tehnico- 
materiale si controlului gospo
dăririi fondurilor fixe, care. în 
calitate de președinte în func
țiune al Comitetului C.A.E.R. 
pentru colaborare în domeniul 
aprovizionării tehnico-materiale, 
prezidează lucrările.

TV
PROGRAMUL 1

ic,m Telex. I8.cs Teieșcoaia. 11,00 
Fotbal: Steaua — Dinamo (Divizia 
A). Transmisiune directă de la 
București. 18,30 1001 de seri. 19,6(1 
Telejurnal. 19,21 Actualitatea eco
nomică. 19,50 Universul femeilor. 
20,23 Telecinemateca. Ciclul Mari 
actori: „Trenul" — producție a 
studiourilor franceze. Premieră pe 
țară. 21,45 Oamenii de știință șl 
pacea. 22,00 Concert de muzică ro
mânească susținu? de corul Ra- 
diotelevlzlunil române. 22,29 Tele
jurnal.

PROGRAMUL 2
19,00 Telejurnal. 19,23 Almanah 

pionieresc (reluare). IMS Seară de 
muzică de jazz. 20,20 Din țările 
socialiste ® Orașe bulgare: Velin- 
grad. @ r.p. Mongolă: Muntele 
Otgon Tengher. 20.45 CSntec drag 
pe-ntinsul țării. 21.03 Buletinul ru
tier al Capitalei. 21,20 Publicitate. 
21.30 Teleenciclopedla (reluare). 
22,20 Telejurnal.

REDUCEREA CONSUMURILOR SPORT
(Urmare din pag. I)

hotăritoare la reducerea consu
murilor a fost și contribuția 
membrilor comisiei profesional- 
științifice. „Prin finalizarea in 
acest an a 11 teme preluate din 
planul tehnic al întreprinderii, 
ne spune secretarul Comitetului 
U.T.C., Traian Drăgușin, contri
buim din plin la reducerea chel
tuielilor de producție. Ia crește
rea eficienței economice a între
prinderii cu aproape 3 milioane 
lei. Astfel, prin confecționarea 
și utilizarea plăcilor port-model 
la o întreagă gamă de produse, 
se economisesc 1 000 kg. tablă 
pe fiecare tip de produs, cres- 
cind simțitor și productivitatea 
muncii. Urmare a modificărilor 
constructive la reperele pene- 
broasCă și cap-coloană se redu
ce numărul de miezuri folosite, 
econotnisindu-se peste 1 000 kg 
amestec de formare și miezuire, 
coeficientul de rebut reducindu- 
se cu 3 la sută. Tot cam cu trei 
procente se reduce rebutul și 
prin redimensionarea și ream- 
plasarea maselotelor și rețelelor 
de turnare. Datorită aplicării a- 
cestor două măsuri, cheltuielile 
materiale scad cu mai bine de 
jumătate milion lei, și, ceea ce 
este mai important, se reduc 
consumurile de amestec de for
mare și rășini, se diminuează 
considerabil rebuturile.

Considerabil a fost aportul

MATRICOLA ASCUNSA

In fața mea, așezată pe scaun, 
o fată drăguță retrăiește fără 
plăcere venirea ei în liceul in 
care se află. „Prima zi m-am 
ținut tare. A doua zi, n-am mai 
putut. Am plîns, lung și amar, 
îmi reveneau în minte concursul 
pierdut, liceul în care n-am 
reușit să intru. Și mă vedeam 
aici, unde, nu știu de ce, încă 
din școala generală mă gîndeam 
— numai într-un liceu industrial 
să nu ajung ! Primul an a fost 
tare greu, o mătușă mi-a dat însă 
speranța c-am să mă transfer 
la „Lazăr". Nu mi s-a aprobat 
cererea. Am să fac orice să reu
șesc la treaptă în altă parte

Pe sarafan, în locul matricolei 
are două capse. Un sistem ușor 
de-a o pune și mai ales de-a o 
smulge repede. De ce ? Fata ro
șește pînă-n vtrful urechilor. 
„Am, am uitat s-o pun azi..." 
Moda capselor (pe care le zăresc 
pe multe alte uniforme). îmi 
aduce aminte de o altă modă, a 
vestuțelor. Obligate să-șî poarte 
matricolele, cîteva fete inge
nioase îșf confecționaseră în 
primăvară veste sub care să le 
ascundă. Picaseră la „Bălcescu". 
la „Caragiale", la „Lazăr" — îmi 
spuneau și era jenant să se în- 
tîlnească cu fostele colege, cu 
cunoștințe™

Ce scrie totuși pe aceste ma
tricole dosite ? Liceul Industrial 
Metaloglobus, București.

TESTUL Șl BALONUL DE SĂPUN 
AL IFOSELOR

Majoritatea elevilor au venit 
aici „împotriva voinței lor", cum 
scria intr-o cerere de transfer 
spre,un visat liceu de filologie- 
istorie, elevul Haiduc Ioh, da 
două ori repetent. Adică au fost 
orientați de inspectoratul școlar 
după eșecul la un concurs de 
admitere în treapta I sau a H-a 
pe la licee de matematică-fizică. 
chimie-biologie etc. Multi s-au 
adaptat și s-au apucat serios do 
muncă. Alții continuă — cu spri
jinul substanțial al părinților — 
să joace rolul celor cu „visele

tinerilor șl la reciclarea unor 
materiale refolosibile în valoare 
de 15 milioane lei. ca și la re- 
condiționarea a 400 repere și 
1 000 piese în valoare de aproa
pe un milion lei, economisindu- 
se totodată 43 tone metal.

— Dealtfel, avea să releve 
contabilul șei! al unității. Marin 
Manta, practic la inițierea și fi
nalizarea fiecărei măsuri de 
diminuare a consumurilor o 
contribuție substanțială au avu- 
t-o, incontestabil, toți tinerii lu
crători și specialiști angrenați. 
Din cele 3 000 de repere șl pro
duse aflate în producție, 1700 
au fost asimilate anul trecut iar 
700 în acest an, firește, toate a- 
ceste produse noi fiind eu con
sumuri vizibil scăzute. Or, se 
știe, pentru realizarea unor pro
duse noi, cu consumuri reduse, 
decisivă este introducerea și ge
neralizarea noilor tehnologii, do
meniu in care tinerii și-au fă
cut simțită în permanență pre
zența. Astfel, prin extinderea 
tehnologiei de confecționare a 
formelor din amestec cu auto- 
intăritor se reduce consumul de 
armături cu 8 kg, pa tona de 
produs, economiile anuale de
pășind M tone armături. Prin 

. utilizarea răpitoarelor interioare 
scade consumul de oțel lichid 
cu peste 10—15 la sută, economi- 
sindu-se anual' circa 30 tone de 
oțel și exemplele pot continua. 
Important este că urmare a a-

CALITATEA ȘCOLII DEPINDE DE CALITATEA OAMENILOR SĂI

spulberate". Icleanu Anca, 
dintr-a IX-a, care ar vrea să 
plece la „Bolintineanu". pe lin
gă o foaie matricolă cu note Ia 
limită, adusă din școala gene
rala, își manifesta, in liceu, se
tea de învățătură prin 23 de 
absențe ! Ancu ț a Marilena, 
dintr-a Xll-a, continuă și azi să 
pună notele sale slabe, media 
8 la purtare și zecile de absen
te din acest an pe seama insuc
cesului de la „Clantemir".

Intr-adevăr, liceul pornește în 
fiecare an la drum cu un han
dicap serios. Presupusa pregă
tire temeinică a unor elevi care 
s-au încumetat să se înscrie la 
concursuri dure se dovedește un 
balon de săpun, umflat doar cu 
cu ifosele părinților și ale ado
lescenților. Un balon care se 

Firma liceului se poate schimba
*

doar prin muncă
sparge la primul test de cunoș
tințe elementare. Concret. Din 
151 de elevi veniți in clasa a 
IX-a — 59 au obținut la test 
note între 2 și 4 la română, iar 
85 — aceleași rezultate la ma
tematică. Totuși, persistența 
gindurilor de „evadare", înceti- 
tineala cu care adolescenții pri
cep că un liceu industrial nu 
este ceva de rușine pun pe 
gînduri. Nu pot fi de vină 
numai educația primită acasă, 
numai concepțiile greșite din 
școala generală. Ceva din toate 
acestea continuă...

200 DE AVERTISMENTE 
LA 477 DE ELEVI I

Elevii vorbesc de o faimă 
proastă a liceului (de care nu 
se consideră deloc răspunzători), 
profesorii de greutățile acestuia.

plicării acestor măsuri am dimi
nuat sensibil consumurile față 
de anul trecut. Dacă in '80, după 
primele nouă luni, depășeam 
consumul planificat la încărcă
tură metalică cu 348 tone, la e- 
lectrozi de grafit cu 65 tone, la 
magnezltă granulată cu 128 tone, 
acum — la aceleași produse — 
avem economii de 101 tone, 20 
tone, și respectiv 19 tone. Eco
nomii importante avem și la fe- 
romanganat — 34 tone, ferosili- 
ciu — 19 tone, laminate finite — 
110 tone. Toate acestea fac ca, 
in final, față de depășirile din 
’80, în acest an să reducem 
cheltuielile totale cu aproape 4 
milioane lei, jar cele materiale 
cu peste 3 milioane lei. Am ob
ținut un beneficiu suplimentar 
de aproape 3 milioane lei și, 
firește, au crescut simțitor și 
cîștigurile oamenilor muncii, 
acordul mediu ajungînd la circa 
20 la sută, bucurîndu-ne totoda
tă lunar și de o săptămînă re
dusă de lucru. Cel mai impor
tant lucru esțe că, încadrîndu- 
ne în consumurile planificate nu 
mai apelăm la suplimentarea ne
cesarului de materiale, astfel că 
— realizîndu-ne producția plani
ficată. — ne respectăm contrac
tele. Mai mult decît atît am pro
dus și livrat suplimentar 81 tone 
piese turnate din fontă, 7 tone 
piese turnate din neferoase, 
1 500 tone oțel brut, 1 000 tone 
oțel înalt aliat.

(la fel de... obiective). Cunosctnd 
puțin școala, observi că toți se 
referă in fapt la aceleași reali
tăți. numite — mai pe șleau — 
mediocritate și indisciplină. In 
anul trecut, aproape jumătate 
din cei 477 de elevi au avut note 
cuprinse intre 5 și 5.99. Zecele 
la purtare s-a dovedit o rari
tate. Din 38 de elevi ai unei cla
se a IX-a de pildă, 24 aveau la 
finele anului nota scăzută la 
purtare ! în școală s-au. dat în
tr-un an peste 200 de avertis
mente. ceea ce înseamnă că 
unul din doi elevi a fost sanc
ționat.

Față de asemenea măsuri 
„drastice" ai zice că lucrurile 
6-au schimbat radical. Eroare. 
..Eroii" anilor treeuți continuă 
să dețină partitura solistului.

Gabriela Damian, cu 334 absen
țe și media 5 (cinci) la purtare 
in clasa a IX-a (anul școlar 
1979—1980), și-a Început a doua 
clasă a ...IX-a cu aceleași apu
cături. într-o situație asemănă
toare, Balaciu Liviu debutează 
în noul an școlar cu un număr 
de absențe egal cu al orelor 
scurse de la 15 septembrie. Ală
turi de veterani, se afirmă șl 
„stele" noi — frații Ion și Vio
rel Sandu, cu peste 50 de ab
sențe, Stan Marian care nu a 
venit nici o singură dată de la 
începutul anului. Luminița Du
mitru care lipsește cu zilele cînd 
apare Ia orizont vreo „distracție" 
etc., etc.

în sprijinul eforturilor depu
se, se aduc : dosarul cu aver
tismente și cel cu procese ver
bale, convorbirile telefonice CU 
părinții. Dar, din nou cîteva a-

Campionatul mondial de fotbal 
pentru echipe de juniori conti
nuă astăzi cu disputarea meciu
rilor semifinale. Selecționata 
României, calificată în urma vic
toriei cu 2—1 în jocul cu Uru
guay, va întîlni la Melbourne re
prezentativa R. F. Germania. 
Partida va fi condusă de arbitrul 
scoțian Valentine.

Cealaltă semifinală se va dis
puta la Sydney. între echipa An
gliei și formația Qatarului, reve
lația campionatului.
• în urma rezultatelor înre

gistrate în turneul de la Tampa 
(Florida), în clasamentul general 
al „Marelui Premiu-F.I.L.T.", la 
feminin conduce Martina Navra
tilova, cu 1310 puncte, urinată 
de Chris Evert-Lloyd — 1280 
puncte, Tracy Austin — 1040 
puncte, Hana Mandiikova — 
1 020 puncte, Andrea Jaeger — 
890 puncte, Virginia Ruzici 
(România) — 850 puncte, Sylvia 
Hanika — 815 puncte. Mima 
Jausovek — 780 puncte, Regina 
Marsikova — 745 puncte, Pam 
Shriver — 730 puncte. Primele 
opt clasate se vor califica pen
tru „Turneul campioanelor", 
programat între 15 și 20 decem
brie la East Rutherford (New 
Jersey).

• în prima rundă a turneului 
internațional de șah de la Niș 

mănunte vin să răstoarne eșafo
dajul. „Părinții elevilor Sandu 
Ion și Sandu Viorel din 
clasa a IX-a B declarăm 
că am luat cunoștință pe 
data de 07.10.1981 (sublinierea n.) 
de absențele lor și ne luăm an
gajamentul de a-î supraveghea 
mai atent pentru a nu lipsi". 
Diriginta, Livia Balaity, este 
mulțumită că șl-a făcut datoria. 
Dar de ce s-a luat legătura cu 
părinții abia după aproape o 
lună ? Un răspuns simplu ar fi 
că în ziua aceea, adică 07.10.1981 
in liceu s-a găsit o brigadă de 
control! Ca un făcut, școala 
află mai mereu cu o oră mai 
tirziu de isprăvile elevilor săi. 
Explicația celor 334 de absențe 
ale Gabrielei Damian (prea urf- 
tă pentru a fi consemnată aici) 

a fost dată de organele da mi
liție. Tot de acolo și tot prea 
tîrziu s-a aflat că aceeași elevă 
și-a adus în școală o altă colegă 
de vagabondaj care încearcă la 
rindul ei să-și facă prozelite. 
Brigada amintită a mai scos la 
iveală cîteva „cazuri" noi. La cî
teva zile după depistarea lor nu 
s-a luat nici o măsură concretă. 
Inerția este greu de înțeles. Dar 
dacă ajungi să cunoști colectivul 
mai bine, cauzele se arată sin
gure. Deci, o primă problemă 
este disprețul noilor veniți față 
de acest liceu industrial, con
cretizat prin dezinteres pentru 
Învățătură și disciplină. Ei bine, 
știți cine este eleva care vor
bește cu atîta amar, în începu
tul articolului, despre prezența 
ei în liceu ? Se numește Mihaela 
Zaharescu, a fost în anul trecut 
și mal este (cu numele) încă

(Iugoslavia), marele maestru 
român Victor Ciocîltea, cu pie
sele albe, l-a învins pe iugosla
vul Tosici. Sinadinovici a cîș- 
tigat la Krnici, iar în partidele 
Csom — Sahovici și Djikici 
— Matulovici a fost consemnată 
remiza.
• Campionatul diviziei A la 

fotbal continuă astăzi cu meciu
rile etapej a 9-a. Cele două 
jocuri din Capitală se vor dis
puta in cuplaj pe stadionul „23 
August", cu începere deja ora 
15. după următorul program ! 
Sportul studențesc — Progresul 
Vulcan și Steaua — Dinamo. în 
țară se vor desfășura urmă
toarele partide : Politehnica Ti
mișoara — U. T. Arad ; Chimia 
Rm. Vîlcea — C. S. Tirgoviște ; 
F.C.M. Brașov — S. C. Bacău ; 
Jiul Petroșani — F. C. Constan
ța ; F. C. Argeș Pitești — Uni
versitatea Craiova ; Corvinul 
Hunedoara — F. C. Olt A.S.A, 
Tg. Mureș — Universitatea Cluj- 
Napoca.

Posturile noastre de radio vor 
transmite, alternativ. aspecte 
de la toate meciurile etapei. 
Transmisia se va efectua pe 
programul I, în cadrul emi
siunii, „Fotbal minut cu mi
nut", cu începere de la ora 
14,45.

• La Londra a avut Ioc tra

•ecretara U.T.C. a școlii I O alta 
problemă gravă este cea a ab
sențelor. Pe lingă cele izolate, o 
Întreagă clasă a șters-o zilele 
trecute de la școală. Motivul 7 
Profesoara de matematică n-a 
venit la ore (bolnavă, e drept, 
dar o Înlocuire se impunea). Ce
lălalt motiv, pentru care cazul 
n-a fost discutat incă 7 Poate 
acela că printre fugiți se numă
ra și elevul Alexandru Man din 
biroul U.T.C. pe școală.

în zilele petrecute In Liceul 
„Metaloglobus" am cunoscut ci
teva cadre didactice cu dragos
te pentru elevi și pentru firma 
școlii. Le-aș numi pe directoarea 
Florica David, pe pedagoga Pau
la Pamfiloiu, pe profesoara Ioa
na Manolescu ș.a. Și atunci ta 
Întrebi, dacă nu cumva și bună
tatea își are reversul său ? Dacă 
blîndețea, dusă prea departe, nu 
alimentează și ea răul. Și credem 
că da. „Iertarea" unul elev care 
ajunge în clasa a Xl-a la 274 
de absente fără a fi exmatricu
lat are — Inevitabil — ecou în 
școală și roadele „înțelegerii" 
se repercutează patru ani in 
urmă. Ca să se prelntlmpine 
crearea unor asemenea cercuri 
vicioase, „bunătatea" nu are voie 
să Înăbușe fermitatea. Atitudi
nea de dădăceală fată de niște 
„copii" care la 17 ani au izbutit 
să ajungă, cu chiu cu vai, în 
clasa a IX-a, simpla mustrare 
pentru vagabondaj dovedit, „în
țelegerea" pentru fuga de mnn- 
că, superficialitatea unor dirl- 
ginți care admit (cu mulțumirea 
că mai scapă de griji) tot felul 
de „motivări" semnate de pă
rinți san chiar de antrenorul de 
călărie (!?) și mai ales neglija
rea totală a organizației U.T.C., 
„condusă" de elevi care, la rtn- 
dul lor, trebuie educați, înainte 
de-a fi puși să educe pe alții — 
iată adevăratele motive pentru 
care Liceul „Metaloglobus", are 
problemele pe care ie are. Sper 
ca spunerea lucrurilor pe nume 
să fie un început al unei noi 
munci și totodată un semnal de 
atenționare a tuturor organelor 
care au datoria să îndrume șl 
să sprijine liceul.

MONICA ZVIR.TINSCHI 

gerea la sorți a primului tur al 
competiției internaționale de 
tenis pe echipe „Cupa Davis" 
(grupa superioară) — ediția 
1982. Selecționata României va 
întîlni formația statului Chile. 
Iată programul celorlalte me
ciuri : S.U.A. — India ; Sue
dia — U.R.S.S. ; Mexic — Aus
tralia ; Noua Zeelandă t Spa
nia ; Italia — Marea Brițanie ; 
Cehoslovacia — R. F. Germania 
și Argentina — Franța.
• Proba feminină de 300 m 

liber din cadrul concursului 
internațional de natație de la 
Chengdu (R. P. Chineză) a 
fost cîștigată de Diana Sandberg 
(Australia) cu timpul de 5’01’’ 
50/100, pe locurile următoare 
ciasindu-se compatrioata sa 
E. Grant — 9Tl”26/100 și inotă- 
toarea româncă Teodora Haup- 
tricht — 9’29”88/100.

© Aseară in sala sporturilor 
Floreasca din Capitală. în meci 
retur pentru competiția mascu
lină de baschet Cupa Cupelor, 
echipa Dinamo București a în
trecut cu scorul de 81—80 (44— 
40) formația Beșiktaș /Istanbul. 
Primul joc se terminase la ega
litate 98—98, astfel că Dinamo 
București s-a calificat în, sfer
turile de finală, urmînd să in- 
tilnească echipa Stroitel din 
Kiev.

Oamenii muncii din întreaga țară își manifestă deplina aprobare, profundă satisfacție și sprijin activ 
față de măsurile stabilite pentru combaterea practicilor de speculă și tendințelor de suprastocare

SĂ CONTRIBUIM ACTIV PENTRU 
APLICAREA ÎNTOCMAI A LEGII

Mai multă exigență din partea fiecărui 

lucrător din comerț

Măsurile stabilite prin Decre- 
’’tul Consiliului de Stat pentru 
combaterea practicilor de speculă 
și a tendințelor de suprastocare 
a unor alimente au fost primite 
cu totală aprobare și de oamenii 
muncii din întreprinderea bucu- 
reșteană „Precizia". în timpul 
pauzei de masă, numeroși lucră
tori au ținut să-și exprime sa
tisfacția că după apariția De
cretului ritmul aprovizionării în 
Capitală s-a îmbunătățit mult, 
că activitatea comercială a rein
trat pe făgașul cu care ne obiș
nuisem, că magazinele, aprovi
zionate din plin, oferă cumpără
torilor. fără îmbulzeală, produ
sele necesare fiecărei gospodării. 
Am consemnat cîteva dintre a- 
ceste opinii : — Preocuparea
noastră principală a fost, si este 
apunea maistrul MihaJ Stanciu, 
aceea de a ne realiza sarcinile 
profesionale la cea mai 'înaltă 
cotă a calității. Nu am avut și nu 
avem timp de pierdut din pricina 
acelor indivizi care creaseră o si
tuație artificială prin tendința 
Jor egoistă de a-si face din că
mări depozite de alimente. De
cretul Consiliului de Stat era 
așteptat de toti oamenii muncii 
si cu totii vom sprijini activ a- 
plicarea lui. . ...— într-adevăr, adaugă Alin* 
Popescu, desenatoare/ Decretul 
este o urmare firească a situa
ției care se crease din pri
cina unor inși lipsiți de 
omenie care nu numai că se 
supraaprovîzionau. dar revindeau 
produsele la prețuri da speculă. 
Stocurile proprii creau goluri în 
aprovizionarea noastră, a celor 
ce muncim. Sigur, cînd obser
vam că unii cumpără cantități 
prea mari de produse, ne expri
mam indignarea, dar noi vor
beam si tot noi auzeam. Vînză- 
torii continuau să le cîntăreas- 
că kilogramele cerute, fără să 
tină seama de protestele noas
tre. Mă bucur că Decretul re
glementează lucrurile.

— Apreciez ca deosebit de 
bună măsura ca unitățile comer
ciale. să vîndă produse alimen
tare numai celor ce locuiesc sau 
lucrează în orașul respectiv, a

daugă Constantin Dumitru. Mii 
de kilograme de produse erau 
scoase din București și duse in 
alte localități, astfel că noi. cei 
care lucram în schimburi, ne 
procuram mai greu zahăr, ulei 
sau făină. Se vede că măsurile 
stabilite prin Decret au fost pre
lucrate cu tot personalul din co
merț pentru că am observat că 
atitudinea lor fată de cumpără
tori s-a schimbat mult.

— Ar trebui, propune Traudia 
Plantus. pregătitor, ca adminis
trația pletelor să fie mai atentă 
la felul în care este respectat 
mercurialul de către producători. 
Pentru că de multe ori în piață

(Urmare din pag. I) 
nizat puncte speciale pentru in
formarea și îndrumarea consu
matorilor".

Ceea ce ne spune șeful de 
unitate, Chiriță Toia, ne con
firmă cumpărătorii. „Este un 
magazin bine aprovizionat, nu 
spune Rodica Clornea, oficiant 
principal la D.P.M.B. Așa era și 
mai înainte, dar îmbulzeala se 
crea din cauza unor inși, ne
încadrați în cîmpul muncii sau 
pensionari, care n-aveau alt
ceva de făcut decît să stea la 
cozi și să „pîndească" ce se dă, 
să cumpere numai pentru ei. 
Acum nu mai profită nimeni 
de asemenea „avantaj". Vii da 
la serviciu, găsești tot ce-ți tre
buie. Foarte bine venit a fost 
recentul Decret". „Chiar mă 
uitam în magazine și-mi spu
neam cit de plăcut e să-ți 
procuri cele de trebuință fără 
îngrămădeală. De multe ori stă
team in frig, afară, așteptfnd. 
Acum magazinul e lejer, ordo
nat, bine aprovizionat, contri
buind la buna servire a oame
nilor de la unitățile economice 
dip jur. Am remarcat același 
lucru și la alte unități." Sint 
mărturisiri ale tinerilor Carmen 
Guga, medic la Spitalul Colen- 
tina, Vasile Dimian, maistru 
militar, ce se alătură impresiilor 

ți se pretinde 8 lei pentru un kg 
de morcov-în vreme ce mercu
rialul arată 4 lei. în unitățile de 
stat, morcovul se vinde la pre
țul de 2 lei kg. Cînd s-a stabilit 
prin mercurial prețul de 4 lei 
s-a avut desigur în vedere mun
ca producătorului pentru obți
nerea acestui produs, greutățile 
pe care le întîmpină in cultiva
rea lui. Prețul mai mare decit 
cel de stat constituie așadar un 
element de stimulare a muncii 
lui. Dar cînd producătorul îti 
cere pe un kilogram 8 lei, în
seamnă deja speculă.

— într-adevăr. intervine Mi
hai Stanciu, asta Înseamnă spe

Activitate ritmică
favorabile ale multor cetățeni 
întîlniți in magazin, care și-au 
exprimat și cu acest prilej sa
tisfacția pentru măsurile adop
tate în vederea evitării unor 
situații neplăcute, create de cei 
care își făceau stocuri de ali
mente, cu mult peste necesar, 
a unor vînzători care incurajau, 
prin atitudinea lor, de „bună
voință", acest lucru, perturbînd 
buna desfășurare a servirii 
populației cu produsele de bază. 
In urma aplicării ferme a pre
vederilor Decretului Consiliu
lui de Stat, atît cumpărătorii 
cit și vînzătorii sînt mulțumiți, 
pentru că desfacerea produselor 
se asigură în deplină concor
danță cu principiile eticii și 
echității socialiste, cu normele 
comerțului civilizat. „Avem po
sibilitatea — remarca tovarășul 
Nicolae Popescu, șeful unității 
I.L.F. 173 din Piața Pantelimon 
— să ne organizăm mai bine 
activitatea, acum, in plină toam
nă, cînd gospodinele ne soli
cită legume și fructe mai mult 
ca orieînd. Avem tot ce ne tre
buie să satisfacem dorințele 
firești ale tuturor. Chiar în 
acest moment, cînd timpul este 
puțin propice culesului, avem 
cantități suficiente de cartofi 
(10 000 kg), roșii (4 000 kg), ar
dei (4 000 kg), gogonele și go- 
goșari pentru murături (cita 

culă. Ar trebui si aceștia să în
țeleagă că in spatele banilor pe 
care ni-i pretind stă o muncă 
la fel de asiduă ca și a lor. Uite, 
noi, în întreprinderea noastră, 
la un moment dat am confecțio
nat unelte pentru agricultură. 
Noi le-am vindut cooperatorilor 
la preturi fixe : 21 de lei o să- 
păligâ, ca să dau un exemplu. 
Nu le-am sporit prețul de la caz 
la caz cum fac unii dintre ei. 
Relațiile dintre noi. dintre mun
citori si țărani, trebuie să fie în 
toate cazurile de conlucrare si 
să se bazeze pe respect reciproc.

DOMNIȚA VĂDUVĂ

2 000 kg din fiecare), ceapă 
(2 000 kg) și multe altele, care 
ajung pentru 4—5 zile. Am or
ganizat în afara celor 6 stan
duri din magazin altele 6 în 
afara unității. îneît, în timpul 
programului de funcționare, de 
la 6—20, fiecare gospodar să-și 
cumpere ce-i trebuie.

Remarcăm aceeași bună acti
vitate și în piața agroalimen- 
tară Pantelimon, cu toate că și 
aici, cum ne mărturisea admi
nistratorul Alexandru Mihala- 
che, mai sint unii producători 
individuali care nu respectă 
întru totul prețurile fixate prin 
mercurial. Dar, ne asigură, cu 
ajutorul organelor specializate, 
al cetățenilor, vom crea opinie 
pentru a-i determina să înțer 
leagă just asemenea reguli, 
impuse tuturor. Doar și el își 
cumpără produse din magazi
nele Capitalei la prețuri fixe.

Raidul nostru, continuat in 
unitățile din zonele Obor, Uni
rii, Titan, Traian, Drumul Ta
berei, Dorobanți, a semnalat o 
evidentă îmbunătățire a întregii 
activități de aprovizionare a 
populației Capitalei, urmare 
firească a măsurilor întreprinse 
în urma aplicării amintitului 
Decret, a fermității cu care 
acționează opinia publică, or
ganizatorii și lucrătorii din re
țeaua comercială.

Foto : VALERIU TANASOF

Fondul de marfă — cit mai judicios 
repartizat

Orice gospodin^a fost indig
nată cînd vedea oameni cărînd 
saci cu zahăr, făină sau mălai. 
Intilneai și vînzători care atunci 
cind le reproșai că vinde prea 
mult unuia, numai că nu te sco
tea afară din magazin. Imense 
cantități de produse erau scoase 
din Capitală. Am urmărit și eu 
la televizor, am citit în ziare 
numeroasele cazuri de încălcare 
a legilor. Am discutat cu cole
gii mei de muncă măsurile sta
bilite prin Decretul Consiliului 
de Stat și le aprobăm din toa
tă inima. Ele he aduc liniștea în 
familie, ne asigură împotriva 
bîrfitorilor, a speculanților, a 
delatorilor. Auzeam pe cite o 
femeie spunînd „înainte, cum se 
găsea și acum nu?“. Pentru că 
înainte intrai în magazin, luai 
atîta cit îți trebuia și cînd ter
minai provizia procedai la fel! 
Așa vom face și acum. Ne vom 
gospodări mai bine banii și vom 
trăi cu adevărat! civilizat. Mi-a- 
mintesc de o veche maximă în 
care se spunea că nu trăim ca să 
mîncăm, deși cei care și-au 
cumpărat cantități industriale de 
produse nu la mîncare se gîn- 
deau, ci la modul de a stoarce 

niște profituri pe nemuncă. Ră- 
mîne o problemă care cred că ar 
trebui să stea în atenția edili
lor Capitalei: aprovizionarea e- 
chilibrată a tuturor zonelor. 
Fondul de marfă să se reparti
zeze în funcție de locuitorii din 
zonă, și dacă se poate să se 
stabilească și niște haremuri. Se 
va termina astfel și cu aglome
rația din centru, cu transportul 
inutil de persoane dintr-un ca
păt în altul al Bueureștiului. Oa
menii vor fnunci calm, ne vom 
bucura de mai mult timp liber. 
Să fie mai multă ordine, mai 
multă disciplină și în rindul per
sonalului din comerț. Să nu se 
admită ca produsele destinate 
locuitorilor de la orașe să ia 
■drumul satelor. Există o lege 
prin care fiecare județ trebuie 
să-și asigure fondul de marfă și 
să participe Ia crearea fondului 
de stat. Acte normative există, 
trebuie să fie respectate. Soco
tesc că și locuitorii comunelor 
trebuie să ia atitudine în fața 
unor acte de inechitate.

EUGENIA OLTEANU, 
inspector principal 

tn Ministerul Muncii

M-am întrebat nu o dată, tre- 
cînd pe lingă complexul comer
cial din cartier, cit zahăr, cit 
ulei, cită făină poate consuma 
un om? Fiindcă la cozile ce se 
făceau încă înainte de ivirea zo
rilor îi vedeam cam pe aceiași 
oameni. Aș zice că unii se cali
ficaseră în „statul la rind". A- 
celași om, de obicei vîrstnic, se 
așeza la coadă, aștepta cit aș
tepta să se adune cîteva perechi 
în spate. îi ruga să-i tină locul, 
apoi se ducea mai în spate, re
peta aceeași figură, iar dacă 
marfa nu sosea proceda și a 
treia oară la fel. Apoi iși che
ma soția sau vreun nepoțel și 
începea să „culeagă" unt, zahăr, 
lactate de se adunau cantități 
cit pentru trei familii laolaltă 
pentru o săptămînă întreagă. Și 
proceda astfel aproape zilnic. 
Cum să le spui acestor oameni, 
altfel cu o înfățișare normală și 
prosperă, decît speculanți și 
complet lipsiți de cel mai ele
mentar bun simț? Nu cred că 
chipul lor ar fi putut trece ne

tt situație nefirească: 

după cumpărături
După cum arătau magazinele 

în urma hrănâretilor aveai im
presia că există o mare lipsă de 
produse. Că acest lucru nu este 
adevărat a fost dovedit și de fap
tul că după apariția Decretului 
rafturile au continuat să fie pli
ne nu numai la primele ore ale 
dimineții, ci pe tot parcursul zi
lei. Cei ce stocau și-au dat poa
te seama că abaterile de la lege 
sînt pedepsite în numele între
gii -societăți. Noi, muncitorii, ne 
bucurăm că se pune astfel capăt 
tendințelor de speculă, lăcomiei. 
Aș propune ca atenția cea mai 

observat de vînzătbr. Numai că 
pe acesta din urmă, îmi face im
presia, îl interesa prea puțin 
dacă cei de la servici vor mai 
găsi să mai cumpere ceva după 
amiază. Iată de ce consider de
cretul recent publicat ca o bine
meritată și absolut necesară mă
sură.

Sînt convins că toți oamenii 
muncii vor sprijini aplicarea 
prevederilor sale cu atît mai 
mult cu cit acestea vin în întim- 
pinarea dorinței noastre de a 
trăi mai bine, mai liniștiți, de a 
ne putea petrece in mod cit mal 
plăcut timpul liber, de a ne res
pecta între noi și de a nu ad
mite să fie Încălcate principiile 
noastre de etică șl echitate. Pro
duse alimentare, așa cum obser
văm, sînt în cantități suficiente. 
Să sprijinim distribuirea lor 
echitabilă.

CAROL BAUMEISTER, 
maistru — Combinatul 
petrochimic „Solventul" 

Timișoara

producătorii agricoli, 

la piață, în oraș
mare să se dea orașelor și cen
trelor muncitorești. Sint orașe 
în care există și unități agricole. 
Cred că aplicînd principiile eti
cii și echității socialiste, lucră
torii de acolo trebuie să-și asi
gure legumele, carnea, laptele si 
alte produse pe care dintotdeau- 
na țăranul le-a avut in bătătură. 
Pînă acum se întîmpla invers și 
anume ca orașul să aprovizio
neze satul, ceea ce era cu totul 
nefiresc.

IO8ZEF ERDODț 
șofer, București

——■■aaaiiiMmiiii niinii—nmi
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> —...-..TIMPUL ERA FOARTE
Vă mai amintiți, așa începea prima pagină a unuia dintre romanele fundamentale ale literaturii 

noastre, roman al cărui autor s-a vrut ți a rămas întotdeauna un om al gliei ți ai obiceiurilor sale : 
„în Cîmpia Dunării (...) se pare că timpul era focrte răbdător cu oamenii".

Poposim, așadar, aici, in Teleorman, la acest ceas hotăritor pentru destinul recoltei de azi ți de 
mîine a țării ți intiiul lucru care ne intimpină este un timp frumos, cer senin, soare blind, toate acestea 
vrînd să spună că, chiar dacă pină în momentul de față măcar ritmul lucrărilor agricole de sezon 
din județ e încă departe de exigențele ți posibilitățile care există, era totuți o țansă că vremea nu 
se stricase ți că printr-un efort sporit, printr-o amplă mobilizare a tuturor forțelor, printr-o disciplină

RĂBDĂTOR CU OAMENII../1
ți organizare exemplare, neajunsurile vor fi remediate, iar județul Teleorman iți va îndeplini ața 
cum se cuvine sarcinile.

Ce-i drept, la Comitetul județean Teleorman al U.T.C. ți In această zi încă de la prima oră a 
dimineții in' afară de ofițerul de serviciu ți de activistul care trebuie să ne însoțească nu se află 
nimeni. Locul de muncă se află in cîmp ți aproape sintem gata să consemnăm in capul reporta
jului că sediul organizației U.T.C. s-a mutat direct in agricultură. E, ațadar, vreme frumoasă ți ne 
așteptam ca exemplul bun ți mobilizator al activiștilor comitetului județean U.T.C., al altor cadre cu 
multă răspundere să fie urmat în totalitate de fiecare organizație comunală U.T.C., de fiecare tînăr al 
satului teleormânean. Dar, să nu anticipăm...

:—x
Foto-ancheta paginii

Cine e? Unde e?
Secretarul U.T.C....

Aici, la C.A.P. „7 Noiembrie", aparținător de 
CUASC Nanov, am întilnit, veniți ni s-a'spus, să 
dea o mină de ajutor la strângerea și depozitarea 
corespunzătoare a recoltei și oameni al muncii de 
la I.U.I.U. Izlaz, de la „Mobila" Alexandria. Am mai 
aflat că oamenii sosiseră încă de la ora 8 și că 
erau hotăriți să părăsească tarlaua numai după 
ce-și vor fi realizat sarcinile. Lucru foarte bun, 
dealtfel. Să mai consemnăm — și nu doar cu titlu 
de compliment — că sufletul și stimulatorul aces
tei inițiative era tovarășa Cornelia Panduru, 
secretara comitetului municipal Alexandria al 
P.C.R. Nestind o clipă locului, supraveghind în
deaproape munca, stimulîndu-i pe cei care erau 
dispuși să o lase mai moale, tovarășa Panduru ni 
s-a părut ,a reprezenta un adevărat exemplu 
pentru toti cei aflați in acest punct de lucru.

Normal ar fi fost însă ca în primele rînduri 
ale acestei acțiuni sâ-i aflăm și pe secretarii or
ganizației U.T.C. din unitățile respective. Am în
cercat zadarnic să facem cunoștință cu ei, între- 
bînd mai din om în om, cu o formulare care pînă 
la urmă a devenit un adevărat refren : ..Cine e 1 
Unde e 1 secretarul U.T.C...." Neprimind un răs
puns prea exact, specificîndu-ni-se insă cu deo
sebită solicitudine (și unde s-a mai pomenit să nu 
vorbim frumos cind vrem să formulăm justifi
cări ? 1) că se află totuși pe tarla cadre de partid, 
de sindicat, din conducerea administrativă a res
pectivelor unități, totuși noi am insistat și am 
dorit să aflăm dacă cel puțin alți membri ai co
mitetelor sau birourilor U.T.C. respective sînt pe 
acolo. Să nu-i recomande munca lor ca atare ? Să 
nu-i cunoască îndeajuns tinerii?

în absența unui spirit cu adevărat tineresc, mo
bilizator, incitant lucrul cam trenează și nu e de 
mirare că intre două fumuri de țigară, o căscă- 
tură de plictis, un scărpinat după ureche, doi co
operatori — Stefan Mitroi și Florea Chiru — gă
sesc răgazul să spună o vorbă de duh: „Merge to- 
varășu’. Merge încet, dar merge bine".

Noi nu știm cit de bine a mers pînă la capăt 
treaba, știm însă cît de încet a mers și imaginea 
plictisită a șoferului Constantin Catană care mînca 
cu o senină detașare semințe aici, în miezul tar
lalei 90, fără să se simtă cituși de puțin dator 
măcar să arunce un știulete în camion, e simboli
că pentru delăsarea și lip.sa de răspundere cu care 
unii înțeleg să-și îndeplinească sarcini care nu 
sînt în nici un caz facultative. Am întîlnit în con
trast cîteva tinere funcționare ale cooperativei, 
dar excepția e departe de regulă.

Nu plăcerea statistică ne indeamnă să punem 
întrebarea dacă există vreo evidență exactă a nu
mărului de tineri, cooperatori și „invitați" care 
au participat în această dimineață la munca agri
colă pe spațiul tarlalei 90. Ni se va răspunde, pro
babil, că din cele două întreprinderi menționate 
mai sus au fost destui tineri și că acești tineri, 
fapt lăudabil, au venit să dea o mînă de ajutor 
In timpul lor liber. I-au „ajutat" sau i-au „supli
nit" pe cooperatori, termenul contează mai puțin. 
Contează însă faptul, și-l semnalăm celor în cau
ză. că nici un secretar de comitet U.T.C., nici un 
membru al vreunui birou sau comitet U.T.C., atît 
de la organizația U.T.C. din C.A.P. „7 Noiem
brie", cit și de la cele două întreprinderi nu erau 
acolo, In cîmp, alături de uteciști, de colegii lor 
de tinerețe pentru a da exemplu. Or, cînd exem
plul lipsește...
----------mm-----------
0 adunare prea liniștită

O cheamă ..Carolina" și-î cochetă ca o blondă 
platinată. A umblat toată tara, dar de vreo două 
luni s-a retras mai către casă să dea o mînă de 
ajutor la porumb. în numele ei vorbește „stăpi- 
nul" : Bogdan I. Ion, șofer la Autobaza din Ale
xandria. „La 28 de ani, zice dînsul, nu mi-a scă
pat nimic: am văzut toată țara, curînd, curind ating 
milionul de km, însă cîmpia e cîmple ! Tre’be să 
ducem tot acasă, adică în bazele de recepție. Eu 
am normă 40 de tone. „Carolina" are o capaci
tate de 17. Dacă oamenii m-ajută. fac trei curse 
pline ochi și-mi depășesc planul". Și oamenii-1 
ajută, pentru că au in față ditamai grămada de 
porumb, in cîmp lanuri întregi ce-așteaptă să fie 
culese, deși imaginea de la capul locului (tarlaua 
SO) pare mai degrabă „o adunare liniștită": două 
C.A.R.P.-uri stau, o Glorie se odihnește, calul de Ia 
o căruță se simte ca-n hipo-rai, frunzărind știu- 
leții. E soare, e bine. Și mai este încă mult porumb 
pe cîmp I

Viața după parbriz
Viața de șofer a lut Gheorghe Paraschiv sea

mănă cumva cu a unui tractorist. Aceleași campa
nii, aceleași emoții, aceleași bucurii. Și el. cu tot 
cu autocamionul lui de 5 tone și remorcă trece 
mai mult pe drumuri de cimpie. iar de văzut vede 
asfaltul doar o dată sau de două ori pe săptămînă ; 
în rest e doar cimpul. Acum pentru că e campanie 
și so seamănă griul. Ghiță al lui alde Paraschlv, 
e cel care alimentează cu sămînțâ semănătorile. 
Ajunge la capăt de viitor lan și toarnă griu în 
semănători. Semănătorile dau ocol larg lanului și 
iar vin la autocamion și iar se aprovizionează. Din 
zori pînă în noapte. Gheorghe .Paraschlv se tine 
de semănători si tractoare. Cind acestea îi lasă 
puțin timp liber merge la cărat porumb. Apoi la 
floarea soarelui, la sfeclă. E prieten cu toți cei 
care se țin de volan șl măntncă pline din „ținutul" 
de volan. Vrea și el ademeni multor oameni de 
bine de Ia C.A.P. „7 Noiembrie" Alexandria să 
știe recoltatul și semănatul încheiate înainte de 
venirea ploilor. Numai asa se explică de ee. știe 
cu exactitate cit mai e de semănat, cît mai e de 
dat la CARP, cît mai e de transportat în bază. 
Ehe, viață frumoasă șoferla. oftează el ca un 
sfătos liniștit cu sine și ceilalți. E duminică si e 
o-a 10 dimineața, iar tinărulvi Gheorghe Paras- 
chiv i se pare că viața la șoferle „e foarte acă
tării".

Tinerii de duminică seamănă 
cu cei din timpul săptămînii?!

Iulică Manea e cam îmbufnat, poate necăjit. 
Are și de ce : el și-a hotărit duminica pentru po

rumb. iar dacă e pe-așa, apoi de ce trebuie să 
aștepte in curtea întreprinderii de la ora 6 la ora 
B ca să vină autobuzul?! Dreptu-i ? Nu-i drept !

Costel Cîrcel stă cocoțat pe virful unei grămezi 
de știuleți și in loc să-ncarce porumb, ronțăie har
nic semințe de floarea-soarelui. Are și el prilejul, 
ba chiar e supărat că a fost deranjat din duminica 
lui. Se mai intimplă !

Floriei Pirnea nu se omoară cu munca. Cel pu
țin duminica. E tratamentist la I.U.I.U. Islaz, iar 
dacă o munci și acolo tot ca la porumb nu-i de
loc a bine. L-am întrebat dacă îl cunoaște pe 
secretarul U.T.C. din întreprindere. Nu-1 cu
noaște...

Nicolae Mitran e chiar intrigat că a fost che
mat la porumb. Ne impută că n-a fost lăsat să 
stea acasă, pe șanț dacă se putea, la o „parolă" 
cu băieții de seama lut Regretăm cu toată ipo
crizia și-1 notăm în carnețel. Că prea e tinăr și 
prea nededat la treabă. Chiar, ce părere au ai lui 
din întreprindere ?

Rodica Negulescu e frumoasă și ca orice fată 
frumoasă e și harnică. A terminat liceul agricol 
și e încadrată de o săptămînă la C.A.P. Alexan
dria. A venit la porumb și muncește la po
rumb. Nici o problemă !

Acestea sint „eșantioanele". In rest, porumb mult 
și multă nevoie de seriozitate, adică de muncă 
serioasă.

Ei ca brazii pe șanț, porumbul 
ca bradul în cîmp

Miez de toamnă și duminică de octombrie. E o 
zi atit de frumoasă in comuna Plosca din Cîmpia 
Burnasuiui incit nu se poate să nu am o presim
țire că exact a doua zi vom regreta toată strălu
cirea ei. De ce ?, veți Întreba. Răspunsul e sim
plu : oamenii cei tineri ai comunei n-au fost de
loc pe măsura zilei pe care anotimpul Ie-a ofe
rit-o generos. E duminică deci, duminică 11 oc
tombrie intr-un sat in care, in mod firesc, s-au 
întors pentru o zi sau două chiar și cei care au 
luat alte drumuri decît cele ale agriculturii. S-au 
întors fiii satului și tocmai acum cîmpul „țipă". 
Recoltatul ar trebui să fie in toi. Spunem „ar 
trebui" pentru că în campanie satul nu prea arată 
a fi în... campanie. Cîmpul e parcă al altora, iar 
dimineața duminicii înseamnă pentru cei mai 
multi tineri reintorși in satul natal o dulce pico
teală, o leneveală după care către amiezi se trag 
spre „centru". Să vadă, mai începe meciul ăla 
odată sau nu mai începe, că ar fi chiar culmea să 
nu înceapă (cum să omoare ei altfel duminica ?! 
adică). Deja există o „durere" mare, duminica tre
cută băieții de la clubul de fotbal dirș Plosca au 
pierdut meciul prin neprezentare in fața celor din 
Cucuieți (care Cucuieți — din deal sau din vale?!). 
N-au avut mașină să se deplaseze. S-a făcut 
„greșeala" ca mașina să fie colea pe la roșii sau 
porumb. „Mașina trebuia să ducă echipa de 
fotbal", zice foarte convins Ion Stanciu (29 de ani, 
muncitor la Roșiori). E atit de supărat incit se.^ 
„ia" și de reporter — spre încuviințarea celor vreo1, 
20 de inși ca „brazii" care stau comod pe șanț și 
ne savurează dialogul, mai-mai să aplaude cind 
ziaristul pare „băgat in cofă". Eh, și mai e o 
„durere", oftează vreo doi, nu sînt bani pentru 
plătit arbitrii. Ionel Pirva de la un trust de mon
taj din București e convins că. în concediu fiind 
se cuvine să se considere pensionari?!). Anghel 
Culcea e de la „Rulmentul" Alexandria, băiat 
de-al satului, și i se pare și luț firesc să stea, el 
pe șanț la șuetă, iar porumbul în cîmp. Oamenii 
cate stau în sat, ei să lucreze, se spune. Iată și 
o propunere constructivă (chiar și pentru națio
nala de fotbal) : fiecare jucător (și antrenori, am 
spune noi) să culeagă cel puțin 3 sau 4 rînduri 
de porumb, e de părere Ion Stanciu, cel care are 
în sat familie, cel care vrea să iasă la porumb, 
dar să meargă și „primarul și notarul" (la ora 
discuției noastre 'primarul era în cîmp ; ora era 
12. la prînz). Chiar și Gheorghe Răceală e nedu
merit și i se pare stupid să vină un ziarist să-l 
întrebe de ce nu e la porumb sau la sfeclă. Ce-1 
interesează pe el, el e de-al lui Răceală, el lu
crează la București, la C.F.R. Triaj, alții să culea
gă recolta (am auzit foarte mult vorbele astea Ia 
Plosca și, după cum arata cimpul pe drumul de Ia 
Roșiori Ia Alexandria, sint semne că se spun și-n 
alte părți). Părăsesc dialogul cu cei de pe șanț 

avind în suflet,o amăreală. Prea e viu satul în- 
tr-o zi a recoltei. Nunți unde te întorci. Viile s-au 
cules, nici o grijă, pentru ele s-au găsit culegători, 
în plină viteză, trece pe lingă noi 21-B-3728, un 
autocamion plin cu nuntași foarte nuntași (m-am 
gîndit imediat la legumele de pe linia ferată Ro
șiori, legume care zac in cîmp, cică nu-s mijloace 
de transport). Mai trec și alte mașini pline, și 
lume, lume în plină circulație. Grigore Gheorghe 
antrenorul secund al echipei S.C. Plosca și-a for
mat deja detașamentul de „tifossi". Un punct 
aproape idilic : antrenorul principal, Radu Anton, 
e în cîmp. Vrem ca exemplul antrenorului să fie 
urmat ! Dar Gheorghe Harghelie, Vasilicâ Aurel, 
Ionel Eremia, Dumitru Rlzea, băieți din industrie, 
fii ai satului așteaptă fotbalul. Nu, in agricultură 
n-au fost. Se uită chiar mirați la mine cind îi 
întreb și așa mai departe, și așa mai departe, 
cu nedumerire și cu foarte puțin spirit cetățe
nesc, cu infinit de puțină dragoste pentru cimpul 
satului.

Bilanț de etapă
Interviu cu Ilie M. Dragu, secretarul comitetului 

U.T.C. Plosca : „Care-i situația ?“ „— Sîntem pe 
la mijlocul campaniei". „— E un motiv de satis
facție ?" „— Nu, sîntem în urmă, avem de recu
perat". Și credeți că veți și reuși ?“ „— Ca 
și-n alte dăți !“ Asta înseamnă optimism. 
Exiplicați-1 7“ Pot să-1 explic in primul rind 
din punctul de vedere al organizației U.T.C.".

Adică ?!“ Adică pornind de la ceea ce au 
făcut' pînă acum tinerii care trăiesc și muncesc 
în comună. Am strîns- 25 tone tomate, 15 tone 
ricin (prima mină), 2 tone de floarea soarelui în 
urma combinei, am adunat aracii și vrejii de la 
roșiile din cultura de vară". „— Ar mai exista și 
alte explicații ?“ „— Contăm pe o mobilizare mai 
bună a celorlalți, tineri din comună..." Ușor de 
zis, mai greu de făcut !“ „— Adevărat, acești ti
neri lucrează în altă parte, țin de alte Organizații, 
ei vin in sat in timpul liber și nu-i interesează 
decît foarte puțin problemele agriculturii". „— Ce 
propuneți ?“ .,— Să ne sprijine secretarii șl co
mitetele U.T.C. din fabrici, din întreprinderi. Nu-1 
greu, nu le e greu să-i mobilizeze în locurile de 
unde sînt mai mulți". „— Mi s-a spus că vă spriji
nă tinerii de la Șantierul național al tineretului 
de la Viișoara". E un spriijn foarte substan
țial, 100—150—200 tineri vin în zile de duminică 
să ns dea ajutor". E totuși un sprijin ocazio
nal, nu ?!“ „— Da, cam asa este, au si ei sarci
nile lor deosebit de imnortante !" Tot fiii sa
tului ar trebui să fie baza, deci..." „— „Tot I".

Despre un „nepotism" bine 
înțeles și despre un navetist 
care și-a greșit cariera

Aici, la Plosca, nu sînt tineri prea multi, dintre 
cei stabili spunem, dar dacă există spirit de 
Inițiativă, dacă cei în măsură să o facă au ambi
ția de a-i educa în cultul muncii și al statorni
ciei, atunci rezultatele bune nu vor întîrzia să se 
arate. Și cine ar putea s-o facă mai bine dacă nu 
In primul rind familia. Aflăm, de pildă, că unii 
dintre mai vîrstnicii satului (le-am spune bătrinl 
dar pofta de muncă și rezultatele ei nu îndreptă
țesc cituși de puțin epitetul) ei. bine, acești oameni 
de nădejde ai comunei și-au făcut un bun obicei 
din a-și lua cu ei, în orele libere, pe nepoți, trans- 
mițîndu-le astfel, cu dragoste și cuviință, bucuria 
de a îngriji pămintul și de a-i smulge roade cu 
propria trudă. Așa se face că și Ion Nedelea. șt 
Ion Ciobănescu, și Aurică Curcan, sint ei înșiși, 
la o vlrstă nu prea Înaintată, considerați ca oa
meni de bază ai recoltelor de la Plosca, poate 
șl pentru că bunicii lor nu i-au cruțat de muncă, 
nu i-au ferit de arșiță și n-au considerat vreodată 
că mirosul reavăn al pămintului e cel mai puțin 
indicat pentru sensibilitatea lor- S-ar putea ca, 

x raportate la efectivul total de tineri din comună, 
aceste exemple să pară excepții. De parcă și 
exemplul bun nu ar putea fi molipsitor. Totul 
este să nu existe prea multi... imuni.

Al doilea caz pe care vi-1 propunem este cel al 
lui Ion Gheorghe, mecanizator din aceeași comu
nă. Cind l-am aflat noi pe cîmp mașina stătea și 
tinărul se învlrtea cam nedumerit în jurul ei. 
Subiect „la zi", ne-am zis, și gata, clic-clac, foto
grafia a și fost făcută. Omul nu s-a speriat, și, 
ușor îmbufnat, a arătat cu mina spre utilaj : 
„Acum și-a găsit Acuma, cind e soarele la amia
ză. Și eu care ziceam că azi sparg norma". Tăcem 
în continuare sceptici. Ion Gheorghe nu se dă bă
tut : „Da’ tot nu mă las. Ce, mă întoarce pe mine 
din drum un ax cardanic ? ÎI fac la loc și pînă 
in seară nu mă las". Ne uităm ușor nedumeriți 
unii la alții. Primarul comunei. Tudor Iaurum, om 
cu dragoste de pămint și muncă, intervine : „Nu 
vă mirați, ăsta e el. Cînd își pune in can să mun
cească, și și-o pune cam des. nu se lasă. De dra
gul satului a „dezertat" și de la fabrică". Și na 
schițează pe scurt biografia... „dezertorului" : a 
făcut O școală profesională la Roșiori, a lucrat 
apoi în fabrică, dar nu era zi să aibă ceas liber 
și să nu fie aici pe cîmp. Pînă Ia urmă a venit si 
ne-a spus în față : ..Pe mine ata mă trage tot 
înapoi la sat, mă primiți ?“ „Judecați și dumnea
voastră. Puteam să nu-1 primim ?“ Așa se face 
că Ion Gheorghe s-a întors în sat și lucrează în 
cooperativă împreună cu soția, iar pe cei trei copii 
ai săi vrea să-i facă de meserie tot țărani.

Trăgind linie și adunînd, iată ce am consemnat 
aici, în acest miez de zi — niște bunici care se fac 
luntre și punte ca nepoții lor să îmbrățișeze tot 
meseria de țăran și un mecanizator care găsește 
rostul său firesc în marea hală de lucru a cîmpu- 
lui. Adică, niște exemple pe care le-am dorit cît 
mai multe.

Cind in sat e nunti mare...

Urgența număra! unu: 
sămînța în brazdă

Primarul comunei Plosca ne-a explicat cum s-a 
ajuns la producții nu numai sub cele planificate, 
dar și sub cele mai pesimiste gînduri : obiectiv, 
zice dînsul, vremea ne-a fbst nefavorabilă, can
titățile de precipitații fiind mult sub cele nor
male, dar recunoaștem că acum un an ne-a Drins 
prima zăpadă din 1 noiembrie cu 100 de ha de 
griu neinsămințat și rezultatele... rezultatele zicem 
șl noi s-au văzut. Anul acesta zicem să scoatem 
peste 4 000 la griu si ceea ce se intimplă acum 
în cîmp ne dă speranțe. Sîntem în fază avansată 
cu pregătitul terenului, am semănat deja 600 de 
ha (din 1 000 — planificate) și lucrăm din plin 
cu o viteză de 125 de ha/zi cu cele 7 semănători". 
Dealtfel, aveam să ne convingem în cîmp de 
dreptatea celor spuse : pe sola 15 — griul era ră
sărit pe sola 16 se lucra intens, iar pe 200 de ha 
s-a însămințat în rînduri dese asigurîndu-se o 
densitate de 600 de boabe/m’ prin adaptarea se
mănătorilor la o distanță între rînduri de 10 cm. 
„Vremea de data aceasta a fost cu noi. De ce n-am 
fi și noi cu ea ?“

în schimb, la C.A.P. „7 Noiembrie* chiar lingă 
municipiul Alexandria în dimineața de duminică 
3 semănători zoreau. Spunem, „în schimb" pentru 
că așa cum am aflat de la Elena Tichinete, ingi
nera șefă a fermei, griul nu fusese, pînă la acea 
dată. însămînțat decît pe 50%, din suprafața pla
nificată. Nu vrem să fim malițioși, dar graba pe 
care mecanizatorii o vădeau acum e din păcate 
așezată mai mult sub semnul recuperării restan
țelor decît al denăsiril sarcinilor inițiate. Care nu 
era mai bine să fi fost invers ?

...la baza de recepție este normal să nu mai fie nimeni

Un dar care păcat că a lipsit 
de Ia nuntă

Sînt azi, duminică, cam vreo 10 nunti în Plosca 
cărora, dacă le mai adăugăm și vreo patru botezuri, 
putem avea o imagine rit de cit cuprinzătoare 
despre veselia care domnește în comună. Dis de 
dimineață, pe șoseaua principală și pe ulițele 
adiacente, se revarsă roiuri-roiuri de tineri și 
vîrstnici îmbrăcat! in haine de sărbătoare, sintem 
îmbiat! să gustăm și noi din tulburel, ne călcăm 
pe inimă și pe autoexigență și ciocnim cite un 
pahar cu citiva dintre fericiți, urindu-le după da
tină toate cele bune. Tragem și citeva cadre, așa, 
ca o amintire, promitem să mai revenim și cu 
alte ocazii.

Numai că. sincer vorbind, dacă socotim că în 
medie la o nuntă sau la un botez se string în ju
rul a 20—30 de familii, c și aceasta o explicație 
pentru faptul că nu mai devreme de ora 11 dimi
neață pe cîmp era cam puțină omenire, iar pe 
uliți. la primărie sau prin curți frumos Împo
dobite — covirșitoaree majoritate a suflării satu
lui. Sinceri să fim nu știm dacă la nunți sau la 
botezuri s-a dat și dar. Dar știm cu siguranță că 
cel mai frumos și cel mai meritat dar făcut tine
rilor Însurăței șl celor mai tineri locuitori ai co
munei de către cei mai vîrstnici ar fi fost bucuria 
unei zile record de muncă. Și, din păcate, tocmai 
acesta a lipsit.

...pentru că oamenii, după tulburel, se mai dreg și cu o bere

Mult în cîmp, puțin în bază!
Dacă in cîmp se muncește, rezultatele trebuie 

să șe vadă in bazele de recepție. Pentru că vă
zusem cam cum se muncește in cimp, situația de 
la porumb și sfecla de zahăr din bază nu mai este 
chiar o surpriză : cantitățile sint mici, ritmul este 
șl destul de scăzut. Petre Tucmeanu, șeful bazei 
recepție Plosca nc expune situația : abia 55 de tone 
porumb boabe din 1 000 de tone plan, 600 tone știu
leți din 1000 plan, 60 tone floarea-soarelui 
din S00. Și să nu uităm că ne aflăm după mai 
bine de o săptămînă de vreme excelentă. Expli
cațiile oricit de plauzibile nu pot pune însă la 
adăpost recolta ! Și chiar dacă la sfecla de zahăr, 
ne spune Dumitru Toma, îndrumător sector, în 
ultimele zile s-n simțit un reviriment (cam 150 
de tone zilnic) lipsa vagoanelor face să rămină 
incă multă sfeclă in bază, iar liosâ de opera
tivitate in cimp face să rămină multă sfeclă la 
voia vremii și a altor intimplări neprevăzute. 
Doar 4 400 de tone de sfeclă din 18 000 (pe o 
tarla de timp suficient de mare) ni se par nouă 
(sperăm să pară și celor Buzescu. Troianu, 
ULmeni, Uruiu) mult prea puțin.

...mănincă semințe tn coiful străzii

„Timpul nu mai avea răbdare"
La ora cînd scriem aceste rînduri plouă temeinic, mo- 

cănește, contrasted cu bucuria calmă și senină a zilei 
cînd ne-am afla* 'pe ogoarele Teleormanului, O zi, ce-i 
drept, de duminică dar care, nefolosită la nța: imum, a 
făcut ca încă a doua zi timpui să se răzbune îndoit. 
Acum plouă, pîcuă cu strășnicie, și poate că unii dintre 
cei care au irosit, după cum arătam, ziua aceea spornică 
de duminică se plîng că vremea le joacă feste. Dar, vorba 
lui Marin Preda : „Timpul nu mai avea răbdare".

Pagină realizată de:
PETRE CIONOF, EUGEN MIHAESCU, STAN ALUION

Fotografiile : CONSTANTIN STAN
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0 amplă și edificatoare recunoaștere
Manifestare

consacrată
României

A-
„Există o inimă mondială

NAȚIUNILE UNITE 13 (Agerpres) — Corespondență de Ia 
Romulus Căplescu : La O.N.U. a fost dat publicității și a fost 
prezentat oficial membrilor Comitetului pentru problemele sociale, 
umanitare și culturale al Adunării Generale raportul Comitetului 
consultativ pentru Anul internațional al tineretului, a cărui pre
ședinție o deține reprezentantul— României, 
Ceaiișescu, secretar al C.C. al 
mâne Ia actuala sesiune.

Prezentind acest raport, se
cretarul general adjunct al 
O.N.U. pentru problemele eco- . 
nomice și sociale internaționale. 
Jean Ripert, a declarat că pen
tru Națiunile Unite, constituie 
un motiv de profundă satisfac
ție rezultatele rodnice ale pri
mei sesiuni a Comitetului con
sultativ. care a avut Ioc în a- 
ceastă primăvară la Viena.

După cum se știe. Comitetul 
consultativ, organ interguverna- 
mental compus din reprezentan
ții a 24 state membre, a elaborat, 
cu acest prilej, proiectul unui 
program de masuri și activități 
în vederea marcării. în 1985. a 
Anului internațional al tinere
tului — amplă și complexă ma
nifestare. care are la bază o ini
țiativă românească si cafe ur
mează să se desfășoare sub ge
neroasa deviză „Participare, 
dezvoltare, pace". Programul, 
care după dezbaterea Sa în Co
mitetul pentru problemele socia
le, umanitare și culturale va fi 
supus spre aprobare Adunării 
Generale, este menit să determi
ne, prin ansamblul prevederilor 
sale, intensificarea preocupărilor 
statelor, organizațiilor naționale 
și internaționale de tineret în a- 
bordarea și soluționarea proble
melor specifice ale tinerel ge
nerații.

tovarășul Nicu
U.T.C., membru al delegației ro-

Programul prevede ca obiec
tive fundamentate educarea ti
nerei generații în spiritul uma
nismului. al păcii, prieteniei și 
înțelegerii între popoare, pregă
tirea și marcarea Anului inter
national al tineretului trebuind 
să devină pentru tinerii din lu
mea întreagă prilejul participă
rii tot mai active la lupta pentru 
pace, pentru Înlăturarea primej
diei atomice, pentru reluarea și 
consolidarea cursului spre des
tindere. pentru edificarea unei 
lumi noi, a justiției, echității și 
cooperării.

în marea majoritate a preve
derilor acestui document se re
găsesc. într-o formă sau alta, 
propuneri ale tării noastre. Fap
tul că ele au fost validate de 
Comitetul consultativ constituie 
o largă si edificatoare recunoaș
tere a justeței concepției Româ
niei. a președintelui Nicolae 
Ceausescu privind rolul și locul 
tinerei generații în lumea ac
tuală. aportul decisiv care îi 
revine în făurirea unui . viitor 
de pace și prosperitate al ome
nirii.

Comitetul pentru problemele 
sociale, umanitare și culturale 
urmează, de asemenea, să dez
bată. ca o chestiune distinctă și 
punctul intitulat „Politici și pro
grame referitoare la tineret".

PRAGA 13 (Agerpres). — 
Cu ocazia apropiatei Zile a 
Armatei Republicii Socialiste 
România, la Monumentul ce
lor peste 11 000 eroi români 
din Cimitirul militar central 
român din Zvolen, reprezen
tanți al organelor locale de 
partid si de stat au depus co
roane de flori. A depus, de 
asemenea, o coroană de flori 
atașatul militar și aero în 
R. S. Cehoslovacă, coL Volcu 
Țugurel.

La ceremonie au fost pre
zent! conducătorii unor uni
tăți economice si militare, 
cadre didactice, pionieri și 
școlari.

Gazdele au rugat să se 
transmită poporului român 
adinca recunoștință a locuito
rilor acestor meleaguri elibe
rate de armata română, pen
tru eroismul și jertfele aduse 
de fiii Iui In luptele pentru 
eliberarea Cehoslovaciei.

Manifestări asemănătoare 
au loc la monumentele eroi
lor români din localitățile 
Lueenec, Banov șl Kromoriz.

Vizita delegației M. A. N. in Polonia
VARȘOVIA — Trimisul 

gerpres, Gheorghe Ciobanu,
transmite: Delegația Marii
Adunări Naționale a Republicii 
Socialiste România, condusă de 
tovarășul Petru Enache, mem
bru supleant al Comitetului Po
litic Executiv, secretar al C.C. 
al P.C.R., vicepreședinte al Con
siliului de Stat, care întreprin
de o vizită oficială de prietenie 
în Polonia, a avut, marți, o în- 
tîlnire la sediul parlamentului 
polonez cu Stanislaw Gucwa, 
mareșalul Seimului, cu alți 
membri ai conducerii forului le
gislativ suprem polonez, cu pre
ședinții unor comisii ale Seimu
lui, cu deputați.

în cadrul convorbirilor desfă
șurate cu acest prilej, s-a făcut 
o informare reciprocă asupra 
preocupărilor și activității celor 
două parlamente, fiind eviden
țiate cu satisfacție bunele rela
ții de prietenie șl colaborare 
dintre România și Polonia, do
rința comună a celor două părți 
de a lărgi și diversifica conlu-

crarea bilaterală în interesul șl 
spre binele celor două țări și 
popoare.

Au fost abordate, de aseme
nea, probleme ale situației in
ternaționale, relevîndu-se nece
sitatea întăririi colaborării, uni
tății și solidarității țărilor so
cialiste, forțelor progresiste, 
antiimperialiste, tuturor po
poarelor și parlamentelor în 
lupta pentru reluarea și conti
nuarea politicii de destindere, 
pentru pace și colaborare între 
națiuni.

Delegația Marii Adunări Na
ționale a depus o coroană de 
flori la Mormîntul soldatului ne
cunoscut.

în aceeași zț parlamentarii 
români au fost oaspeții colecti
vului de oameni ai muncii de 
la fabrica „M. Kasprzak" din 
Varșovia.

Marți seara, mareșalul Seimu
lui a oferit un dineu în onoa
rea delegației Marii Adunări 
Naționale a Republicii Socialis
te România.

care începe să bată“
Opinia publică internațională împotriva războiului

Un val de teamă și de indignare zguduie cercuri tot mai 
largi ale opiniei publice internaționale. Teama de a asista la 
un nou război mondial și de a muri intr-o catastrofă nucleară 
declanșată de om. Indignarea față de o lume înarmată pipă 
în dinți, care are posibilitatea de a se aneantiza de mai multe 
ori, dar care nu este încă în stare să-și hrănească fiii 
Înfometați.

Vizita delegației U. T. C.
în Venezuela

CARACAS 13 (Agerpres). — 
Delegația Uniunii Tineretului 
Comunist condusă de tovarășul 
Nicu Ceaușescu, secretar al C.C. 
al U.T.C., care și-a început vi
zita oficială in Venezuela, s-a 
lntîlnit cu Teodore Petkoff, pre
ședintele partidului Mișcarea 
Pentru Socialism (M.A.S.), și 
alți membri ai conducerii na
ționale a partidului. Cu acest 
prilej au fost subliniate bunele 
relații statornicite între P.C.R. 
și M.A.S.. între organizațiile de 
tineret.

Au fost abordate, de aseme
nea, aspecte ale activității inter
ne și internaționale a .M.A.S., 
precum și 
gănizației 
prezentate 
P.C.R. de 
inului de .............
socialiste multilateral dezvoltate 
în tara noastră, participarea ti
neretului la dezvoltarea econo- 
mico-socială a patriei.

Totodată, au început con
vorbirile cu conducerile organi
zațiilor de tineret și studențești 
din Venezuela — Tineretul So
cialist al M.A.S., Tineretul Co
munist, Tineretul Socialist al 
Mișcării electorale a Poporului, 
Tineretul Revoluționar Copeian 
și Federația Centrelor Univer
sitare (F.C.V.). în cadrul discu
țiilor a fost realizat un schimb 
larg de informații cu privire la 
activitatea acestora și s-a subli
niat necesitatea ca organizațiile 
de tineret din întreaga lume 
să-și unească eforturile pentru 
realizarea unul climat de pace 
ți înțelegere, de făurire a unei 
noi ordini economice ți politice 
internaționale.

în cadrul convorbirilor s-a 
exprimat dorința de cooperare a 
acestor organizații cu U.T.C. ți 
tineretul român.

Tovarășul Nicu Ceausescu, In 
calitatea sa de președinte al Co
mitetului consultativ al O.N.U. 
pentru Anul international al ti
neretului. a făcut, la cererea in
terlocutorilor. o prezentare am
plă a pregătirilor care se tac 
pentru a se asigura succesul a- 
cestel acțiuni, initiate ți pro
movate de România. în vederea 
creșterii rolului si răspunderii 
tineretului lumii în opera de e- 
dificare a unei noi ordini eco
nomice și politice internaționale^

ale activităților or- 
de tineret. Au fost 
pe larg activitatea 
înfăptuire a progra- 
edificare a societății

• LA HAVANA au avut loc 
convorbiri oficiale între primul 
secretar al C.C. al P.C. din 
Cuba, Fidel Castro Ruz, șl se
cretarul general al Partidului 
Comunist Italian, Enrico Ber- 
linguer, — transmite agenția 
Prensa Latina. Au fost aborda
te probleme de interes comun 
privind evoluția raporturilor bi
laterale și unele aspecte ale si
tuației politice internaționale.
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a unei lumi mai 
drepte.

La Întrevederi 
Marin Argint,
României la Caracas.

bune st mal
a participat 
ambasadorul

Varșovia: Proiecte de măsuri 
examinate de Prezidiul guvernului polonez

VARȘOVIA 13 (Agerpres). — 
După cum informează agenția 
P.A.P., Prezidiul Guvernului R.P. 
Polone a examinat proiectele da

Sărbătoarea R.D.P. Yemen
Astăzi, poporul Republicii Democrate Populare Yemen săr

bătorește împlinirea a 18 ani de la izbucnirea răscoalei popuj 
lare anticolonialiste din toamna anului 1963, care avea să 
ducă după patru ani de lupte eroice la proclamarea indepen
denței naționale.

Poporul yemenit se află angajat în prezent într-un amplu 
efort de lichidare a înapoierii moștenite din trecut, de valori
ficare a resurselor naturale în folosul propriu, de făurire a 
unei vieți noi. Sub conducerea Partidului Socialist Yemenit, 
fondat in urmă cu trei ani, s-a trecut, începînd din acest an, 
la înfăptuirea prevederilor unui nou plan cincinal, care are 
ca obiective prioritare dezvoltarea industriei și sporirea pro
ducției de energie electrică. în acest scop, se prevăd inves
tiții de 147,6 milioane dinari și. respectiv, 68,6 milioane dinari.

în spiritul politicii sale constante de prietenie și solidari
tate cu statele arabe, cu eforturile lor pentru dezvoltare 
economică și progres social. România socialistă urmărește cu 
viu interes rezultatele obținute de poporul din R.D.P. Yemen 
pe calea făuririi unei vieți noi. între România și R.D.P. 
Yemen s-au statornicit relații de colaborare prietenească, 
întemeiate pe stimă și respect reciproc. Ca o expresie a 
cursului ascendent al acestor relații, în ultimii ani au fost 
încheiate acorduri comerciale, de cooperare economică, cul
turală și științifică, corespunzător intereselor celor două țări, 
al luptei pentru înțelegere și colaborare, pentru pace, liber
tate și progres social. P. TUDOR

Canada Final al disputelor
constituționale?

Parlamentul Canadei, care 
urmează să-sî reia lucrările 
astăzi, va fi invitat, conform 
declarației ministrului cana
dian al justiției. Jean Chre
tien. să încheie prima fază a 
dezbaterii constituționale care 
va face din Canada o tară cu 
adevărat independentă pe 
plan juridic. Impasul în pro
blema repatrierii constituției 
canadiene — „The British 
North America Act", care se 
află în Anglia, in arhivele 
Palatului Westminster. din 
anul 1867 — a fost depășit, 
după cum susțin autoritățile 
federale, în luna septem-

ale țării. Această controversă 
s-a produs în urma propune
rii de către premierul cana
dian a unei ultime amendări. 
Trudeau dorește ca Parlamen
tul britanic să aprobe dotarea 
legii supreme a Canadei cu o 
cartă a drepturilor fundamen
tale si a drepturilor lingvistice, 
precum si amendamentele care 
să asigure tării sale suverani-

comentariul 
ZILEI

canadian, 
national, o 

formulă de revizuire a

n decurs de peste 
50 de ani. șase prim- 
ministri canadieni 
si unsprezece confe
rințe constitutionale

au încercat să soluționeze pro
blema aducerii constituției în 
tară, dar neînțelegerile dintre 
provincii si autoritățile federa
le eu blocat orice acțiune. Da
torită disensiunilor existente 
în Canada cu privire la pro
blema constituției. Marea Bri- 
tanie nu a predat acestei țări 
controlul asupra 
sale. deși. în 1931. a acordat 
acest drept celorlalte foste co
lonii ele sale. Astfel. în baza 
unul document din 1931. Ma
rea Britanie este împuternicită 
să vegheze asupra respectării 
prevederilor constituției Cana
dei. astfel îneît pentru repa
trierea legii supreme a acestei 
țări este necesară aprobarea 
Parlamentului de la Londra. 
Pînă la reglementarea acestei 
probleme, autoritățile de la 
Ottawa trebuie să se adreseze, 
pentru orice amendament la 
constituție. Camerei Comune
lor din capitala britanică.

Primul ministru canadian 
Pierre Elliott Trudeau a con
siderat că este timpul să se 
pună capăt acestei situații si 
a cerut, anul trecut, repatrie
rea legii supreme a tării. în 
fapt elaborarea unei constitu
ții proprii, care ar marca ac
cesul la o totală independen
tă. în vederea atingerii obiec
tivului său. Pierre Elliott Tru
deau are de înfruntat opoziția 
■ opt din cele zece provincii

Record
Intrînd în îmersiune în largul localității 

Otvase, la circa 300 kilometri sud-vest de 
Tokio, batiscaful „Shinkai" a atins adinci- 
mea de 2 008 metri, ceea Ce reprezintă un 
nou record nipon în domeniul activităților 
desfășurate cu submersibile. Batiscaful, 
ale cărui probe au luat sfîrșit, are o lungi
me de 9,3 metri, o lărgime de 3 metri și 
o greutate de aproximativ 24 de tone. El 
urmează să fie pus la dispoziția Centrului 
nipon de științe și tehnici maritime, care 
va efectua cu ajutorul său, începînd din 
primăvara viitoare, cercetări asupra zăcă
mintelor submarine de minereuri utile ?i 
in domeniul previziunilor seismice.

„Columbia"
Scurgerea unor gaze otrăvitoare pe plat

forma de lansare a navetei spațiale ame
ricane ..Columbia" — care urmează să 
efectueze al doilea zbor experimental în 
jurul Pămîntulul la 4 noiembrie a.c. — a 
obligat oficialitățile N.A.S.A. să ordone 
evacuarea celor 140 de tehnicieni aflați în
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constituției

tatea deplină In problemele 
constituționale. Dar împotriva 
inițiativei lui Trudeau s-au 
pronunțat autoritățile majori
tății provinciilor Canadei. A- 
cestea văd în carta amintită o 
restricție a puterilor lor legis
lative. deși îi aprobă conținu
tul. Un alt amendament, care 
fixează regulile viitoarelor re
vizuiri constituționale, a ne
mulțumit din nou provinciile, 
care doresc puteri mai mari, 
îndeosebi în domeniul econo
mic. în mult controversata 
problemă a stabilirii unei pro
ceduri de amendare a consti
tuției s-a propus 
compromis. în 
timp de doi ani. 
vigoare regula
între guvernul federal si gu
vernele provinciilor tării — re
gulă ce a blocat, pînă în pre-

o formulă de 
baza căreia, 
va rămîne în 

unanimității

tent, revizuirea constituției ca
nadiene. Dună expirarea pe
rioadei de doi ani amintite, 
dacă nu va fi convenită o mo
dalitate de amendare accepta
bilă centru toate cărțile, gu
vernul federal urmează să cro- 
cună electoratului 
Drin referendum 
altă
legii supreme a tării.

Proiectul lui- Trudeau, spri
jinit de provinciile Ontario si 
New Brunswick, a fost accep
tat de Camera Comunelor a 
Canadei în care liberalii sînt 
majoritari. Celelalte provincii 
si principalul partid de opozi
ție se opun. în această situa
ție. guvernul de la Ottawa a 
cerut avizul Curții Supreme a 
Canadei, al cărei rol este de 
a transa conflictele ivite între 
autoritățile federale si cele 
provinciale. Hotărîrea Curții 
Supreme, care a fost dată pu
blicității la 28 septembrie, ara
tă că nu este necesar consim
țământul provinciilor, oe plan 
juridic, cînd este vorba de a 
adopta modificări ale constitu
ției. în Consecință, guvernul 
federal are autoritatea legală 
să impună reforma, nu însă si 
autoritatea ..tradițională", dună 
cum se precizează In hotărîrea 
amintită. Curtea Supremă a 
Canadei a refuzat, astfel, sub
liniază agenția „France Presse". 
sâ-si asume întreaga respon
sabilitate în privința acestei 
dezbateri politice, care divide 
tara de peste un an. Dar cele 
ont provincii care se împotri
vesc planului Iul Trudeau, 
nemulțumite de decizia Curții 
Supreme, au decis să elabore
ze o nouă strategie comună. 
Astfel. în cele două zile da 
dezbateri din Parlamentul Ca
nadei se anunță o confruntare 
furtunoasă. Dacă rezultatul a- 
cestel confruntări va fi pozi
tiv. guvernului britanic nu-i 
va fi greu, după cum consideră 
publicația engleză ..The Eco
nomist". să obțină aprobarea 
parlamentară dorită de cana
dieni, ce ar pune capăt, astfel, 
unuia din anacronismele seco
lului nostru.

TUDOR PRELIPCEANU

zonă — a anunțat conducerea Centrului 
spațial de la Cape Canaveral. După cum 
s-a precizat, nu s-au înregistrat victime, 
intrucit specialiștii aflați pe platformă 
purtau costume speciale de protecție, dar 
operațiunea de filtrare a carburantului

asigură protecția termică a exteriorului 
vehiculului spațial, determinînd aminarea 
zborului cu o lună.

de toate
navei spațiale, tetraexidul de azot, care a 
generat aceste gaze, a fost întreruptă timp 
de 24 de ore. Scurgerea carburantului șl 
răspîndirea gazelor In atmosferă s-a da
torat defectării robinetului unui rezervor 
instalat pe platforma de lansare. Conduce
rea N.A.S.A. a arătat că acest accident nu 
va afecta în nici un fel lansarea navetei 
la data anunțată.

De notat că o scurgere de tetraoxid de 
azot pe corpul navetei, survenită la 22 
septembrie, a provocat deteriorarea a 376 
de plăcuțe de siliciu din cele 31000 care

Șubler electronic
în Suedia a fost realizat un șubler elec

tronic numeric care reduce la jumătate 
timpul efectuării unei măsurări, in compa
rație cu șublerele uzuale.

Instrumentul este foarte ușor (150 gr) și 
are o putere rezolutivă de 0,01 mm. Com
ponentele sale electronice protejate nu 
sint afectate de timpurile magnetice, nici 
de aparatele de sudură. Șublerul electro
nic, care poate fi folosit la temperaturi 
cuprinse intre 0 și +50°C, este insensibil 
la împroșcările cu ulei, la praf și la șpan 
El poate afișa rezultatul măsurării fie in 
milimetri, fie în —
(1,5 V) îi asigură 
Capacitatea sa de 
mm, iar viteza 
mm/sec.

Un alt avantaj al acestui instrument este 
faptul că el poate memoriza cotele pe care 
vrem să le controlăm fără a fi nevoie să 
citim rezultatul imediat.

țoii, iar bateriile sale 
o autonomie de 12 luni, 
măsurare este de 0—150 
cursorului atinge 500

i s s \ 
ț

*

*

*

* 
j 

4

măsuri pentru frlnarea procesu
lui de adincire a crizei social- 
economice, ale cărei urmări, 
mai ales în domeniul aprovizio
nării, sint puternic resimțite da 
popor. S-a apreciat că desfășu
rarea și hotăririle recentului 
congres al sindicatului „Solida
ritatea" fac ca actuala situtație 
să devină și mai alarmantă. Si
tuația țării este agravată de 
greutățile existente în domeniul 
asigurării economiei naționale 
cu mijloacele valutare necesare. 
Importul de bunuri alimentare, 
materii prime și materialele ne
cesare pentru continuarea pro
ducției industriale depinde în 
măsură hotărîtoare de obținerea 
unei stabilități politice. altfel 
Polonia, zguduită de conflicte, 
va înceta să mai fie un partener 
comercial, un cooperant credi
bil, relevă P.A.P.

Prezidiul guvernului a subli
niat că normalizarea situației 
politice constituie cheia folosirii 
posibilităților economice de care 
dispune Polonia, o condiție a 
satisfacerii cerințelor populației 
și mai ales de preintîmpinare a 
dificultăților din sezonul de 
iarnă.

Prezidiul guvernului a exami
nat, de asemenea, modalitățile 
de lărgire a participării la con
ducere, de bizuire mai fermă a 
autorităților pe toate forțele pa
triotice care se pronunță pentru 
socialism, măsurile de ocrotire 
de către stat a intereselor popu
lației, mai ales a celei cu con
diții grele de trai. precum și 
alte probleme legate de aprovi
zionarea cetățenilor.

umai în anul 1980 
au fost cheltuite pen
tru arme 520 mi
liarde de dolari; 
aceasta înseamnă cite 

110 dolari pentru fiecare băr
bat, femeie și copil care trăiesc 
pe planeta noastră. Enormita
tea unor asemenea cheltuieli 
și amenințarea din ce în ce 
mai gravă pe care cursa înar
mărilor, mai ales cea a înar
mării nucleare, o reprezintă 
pentru umanitate. In ansamblul 
ei desemnează o realitate ex
trem de dură, un număr tot 
mai mare de persoane fiind 
conștiente de această Irațio
nală povară, cu spectrul ei 
îngrozitor. Iar glasurile, tot 
mai numeroase, tot mai puter-, 
nice în numeroase țări, pro
venind din medii, tendințe po
litice, curente ideologice sau 
religioase diferite se constituie 
Intr-un fenomen social de a 
amploare fără precedent, ofe
rind imaginea tot mai consis
tentă a unui „lobby al păcii"

nard Benson — care consideră 
că războiul este suportabil 
dacă se derulează departe de 
casa lor. De data aceasta este 
vorba de războiul nostru, al 
tuturor... Mulți generali, cu 
siguranță, nu intenționează să 
arunce baionetele în piepturile 
a 100 000 de copii. Dar, pen
tru aceasta, Ie este suficient 
să apese pe un buton. Ei vor 
lăsa astfel să zboare o bombă 
care va ucide sute de mii de 
persoane. Moartea telecoman
dată : nu se aud sunetele, nu 
se văd cadavrele." Același 
Bernard Benson, vorbind des
pre marea răspundere ce re
vine savanților lumii în ceea 
ce privește utilizarea rezulta
telor cercetărilor lor, imagi
nează următorul scenariu : 
„Dacă !ntr-o țajră s-ar pro
pune la radio, la televiziune, 
prin intermediul tuturor mij
loacelor de informare in masă 
celor care doresc dezarmarea 
să iasă din casele lor la ora 
22,00 șl să fină, timp de un

Chiar și ei sint pentru pace, împotriva armelor nucleare

PHENIAN

0 propunere 
realistă,

de actualitate
PHENIAN 13 (Agerpres). — La 

Phenian a avut loc o adunare 
dedicată primei aniversări a pre
zentării proiectului de întemeie
re a Republicii Confederale De
mocrate Koryo de către Kim Ir 
Sen. secretar general al C.C. al 
Partidului Muncii din Coreea, 
președintele R.P.D. Coreene.
' în raportul prezentat cu acest 
prilej de Chong Jun Gi, mem- 
bru*supleant al Biroului Politic 
al C.C. al P.M.C., vicepremier 
al Consiliului Administrativ al 
R.P.D. Coreene, s-a subliniat că 
noul proiect de reunificare a tă
rii pe baza întemeierii unui stat 
confederal se bazează pe prin
cipiile independenței, păcii și 
unității întregii națiuni. Proiec
tul tine seama de interesele fun
damentale ale națiunii coreene, 
de interesele celor două regiuni 
și celor două regimuri din Nord 
și Sud, cît și de cerința epocii 
noastre — cerința independenței. 
A fost reliefat sprijinul crescînd 
de care se bucură 
în rindurile întregului 
coreean, precum si în 
popoarelor progresiste 
treaga lume.

proiectul 
popor 

rindurile 
din în-

arabă 
referen- 

desemnă-
• ÎN REPUBLICA 

EGIPT a avut loc marți 
dumul în vederea 
rii noului președinte al țării, ca 
urmare a încetării din viață a 
lui Mohamed Anwar El Sadat.

Pentru funcția supremă în 
stat a candidat Husni Mubarak, 
vicepreședinte al Republicii, 
prim-ministru al guvernului, — 
desemnat candidat unic de către 
Adunarea Poporului (parlamen
tul).

Rezultatele referendumului — 
precizează agenția M.E.N. — ur
mează să fie anunțate miercuri.

In creștere, după cum se ex
primă revista americană 
„NEWSWEEK".

„Există o inimă mondială 
care începe să bată", spune 
savantul atomist Bernard Ben
son, vorbind despre necesitatea 
mobilizării energiei umana 
într-o vdință comună da a 
pune capăt raporturilor de 
forță care acționează în lume. 
„Cursa între această evoluție 
și ideea unui război inevitabil 
a început", spune același sa
vant. „Sintem în prezent an
gajați într-o rivalitate zdrobi
toare intre război și pace. Este 
doar o problemă de timp" 
Pacea implică dezarmarea, 
eliberarea de sub servitutea 
armelor. Iar oamenii dev’n 
din ce în ce mai conștienți că 
trebuie să prevadă anumite 
evoluții șrsă acționeze înainte 
ca evenimentele să devină rea
litate.

Amplul fenomen social care 
se dezvoltă sub emblema „miș
cării pentru pace" capătă tot 
mai mult un caracter global, 
exprimînd punctul de interes 
maxim al întregii umanități 
în această direcție de voință 
și acțiune. Faptele, inițiativele, 
atitudinile tot mai profunde 
conferă valului antirăzboinic 
pe cara-1 cunosc majoritatea 
țărilor Europei occidentale o 
dimensiune calitativă nouă, 
în toate țările, comitete, gru
puri, cluburi, mișcări femi
niste. de tineret și studențî, 
ecologiști, intelectuali, spe
cialiști, oameni de știință, 
reprezentanți ai clerului știu 
acum că pacea constituie pre
misa fundamentală pentru 
progresul economic, social și 
cultural, că primatul păcii 
înseamnă primatul vieții. Și, 
în mod semnificativ, ceea ce 
prevalează, indiferent de va
rietatea de poziții, este preo
cuparea față de pericolele ce 
amenință pacea, înțelegerea 
necesității de a opri acum o 
nouă cursă a înarmărilor care, 
prin cantitate și calitate, de
vine dezastruoasă pentru 
întreaga umanitate.

Implicarea personală pro
fundă dintr-o perspectivă, to
tuși, a intereselor general 
umane. devine hotărîtoare. 
„Există persoane — scrie Ber-

minut, o luminare aprinsă, Iar 
un satelit ar lua o fotografie 
în infraroșu a întregii țări și 
tabele electronice ar socoti nu
mărul luminilor s-ar putea 
cunoaște votul țării asupra 
păcii." Cu siguranță ar fi un 
vot covîrșitor. Pentru că voin
ța majorității este ca lumea 
secolului XX să fie o lume a 
păcii.

„Mai multe arme înseamnă mai 
puțină pace" - scrie pe coperta 
publicației „Jugendpost" din 

R.F.G.

în Republica Federală Ger
mania,. în cadrul unei demon
strații la care au participat 
peste 15 000 de oameni, în 
majoritate tineri, s-a scandat 
că pacea este unică și indivi
zibilă. Opinia publică olandeză, 
din Belgia, Marea Britanie, 
din Italia sau din țările nor- 
nice și-a exprimat, prin di
verse manifestări, aceeași con
vingere. Revista „Stern" sub
linia că în R.F.G., ca și în 
Danemarca și Olanda, se for
mează „o mișcare în favoarea 
dezarmării cum nu a mai exis
tat de Ia campania împotriva 
„morții atomice" din deceniul 
*50. Este o mișcare ce a cuprins 
milioane de cetățeni și 
străbate toate țările." 
zația sindicală de 
avînd 1 300 000 de 
cea mai mare organizație po-

care
Organi- 
tineret, 

membri,

litică de tineret din R.F.G. s-a 
pronunțat pentru crearea unei 
zone denuclearizate în Eu
ropa, interzicerea staționării 
de bombe cu neutroni, apre
ciind că „Intensificarea 
mărilor nu asigură 
dimpotrivă, sporește pericolul 
nimicirii." Iar Ia 
bisericii protestante 
mane s-a arătat că ______
virea față de iraționala și de
mențiala cursă a înarmăriloi 
atomice devine condiția supra
viețuirii întregii omeniri."

în Belgia și Olanda, în rîn- 
dul forțelor politice celor mal 
active ale mișcării pentru o 
Europă denuclearizată se află 
partidele socialiste, fracțiuni 
importante ale democrat-creș
tinilor locali, sindicate, bise
ricile evanghelică și catolică. 
Obiectivul general, unul sin
gur : negocierea imediată pen
tru o dezarmare aflată sub 
control. în mod semnificativ, în 
Olanda, la alegerile din mai, 
anul acesta, majoritatea locu
rilor în parlament a fost cîș- 
tigată pentru prima oară da 
militanții în favoarea dezar
mării. „Interziceți arma nu
cleară Rachetele nucleare 
existente acum în Europa ar 
putea distruge de mai multe 
ori continentul. De ce ar fi 
nevoie și de altele, mai dis
trugătoare ?“ sau „Calea cea 
mai bună pentru a supraviețui 
unui război nuclear este sâ-1 
oprim înainte de a începe" 
reprezintă tot atîtea argumente 
în favoarea vieții, argu
mente care au fost desfășu
rate în cadrul impresionante
lor marșuri, dezbateri de masă, 
de către cele mai largi pături 
ale opiniei publice din țările 
evocate.

Săptămînalul francez „LE 
POINT" apreciază că „niciodată 
în cursul ultimilor 30 de ani, 
Europa occidentală n-a cunos
cut un curent atît de puternic 
în favoarea păcii", iar ziarul 
italian „L’UNITA" vorbește 
chiar de o „cultură a păcii", 
ca de ceva Inedit în acești 
ani ’80. Dincolo de multitudi
nea luărilor de poziție și ac
țiunilor de masă pentru pace 
și împotriva dezarmării, des
pre care au relatat și relatează 
Pe larg numeroase publicații, 
ceea ce reține atenția este 
gradul înalt de maturitate po
litică care Însoțește fenome
nul, dimensiunea lui calita
tivă. Oamenii nu mal vor să 
delege pe alții pentru a le 
exprima dezideratele esențiale, 
voința comună ; ei 6înt îm
potriva resemnării și a nepu
tinței. Ei nu se mai limitează 
doar la apeluri cu caracter 
general, ci inițiază, organi
zează acțiuni concrete, efec
tive, In sprijinul păcii, ac
țiuni la care participă zeci 
de mii de persoane, reprezen- 
tînd opinia a milioane și mi
lioane de cetățeni.

în rîndul participanților la 
aceste acțiuni ample se află 
multi tineri. Tineri îngrijorați 
de viitorul lor incert, tineri 
alertați de Ideea pieirii în
tr-un, război nimicitor. „Mi- 
litanții de rînd ai mișcării 
— scrie „NEWSWEEK" — 
provin în mare parte din rîn
dul tineretului din Europa, 
începînd cu squaterii din Ber
linul occidental și Ziirich $1 
terminînd cu șomerii din Lon
dra, tinerii nemulțumiți res
ping valorile societății lor și 
se tem pentru viața lor în era 
nucleară." Un grad mare de 
implicare se constată, de ase
menea, în rindurile clerului, 
ca și participarea unor perso
nalități marcante din lumea 
culturii, a științei. Un profe-, 
sor universitar din Berlinul 
Occidental a declarat, de pildă, 
că, împreună cu mai multi 
colegi, au hotărît să prezinte 
studenților date și fapte asu
pra pericolului înarmărilor nu
cleare, iar în Norvegia, „Miș
carea femeilor pentru pace" 
este condusă de Eva Nordland, 
profesoară de sociologie la 
universitate. Și 150 de scri
itori, printre care Heinrich 
Bol, Max Frisch, Gîlnter Grass, 
Peter Hărtling, Golo Mann, 
într-un amplu apel se pro
nunță pentru oprirea cursei 
Înarmărilor.

Sînt tot atîtea incontestabile 
mărturii că există, într-ade- 
văr, o Inimă mondială care 
Începe să bată pentru pace, 
Împotriva războiului. Cu tot 
mai multă vigoare, cu tot mai 
mare hotărîre, în numele spe
ranței 
viața.

Inar- 
pacea, ci,

Congresul 
vest-ger- 
„împotri-

)-

supreme care este

DOINA IOVANEL

PE SCURT
• ADUNAREA NAȚIONALĂ 

A FRANȚEI a respins o moțiu
ne de cenzură prezentată de 
partidele de dreapta, în care se 
critică politica economică a gu
vernului. In favoarea moțiunii 
s-au pronunțat numai 151 de 
deputați, majoritatea necesară 
pentru aprobarea ei fiind de 246 
de voturi.

O inițiativă similară — respin
să, de asemenea, de forul legis
lativ — a fost consemnată la 
mijlocul lunii trecute.
• LA MOSCOVA s-au deschis 

lucrările Conferinței unionale a 
Comitetului sovietic al veterani
lor de război. Participă delega
ții din 36 de țări. Din tara noas
tră este prezentă o delegație 
condusă de general-locotenent 
Andrei Neagu, președintele Co
mitetului foștilor luptători și ve
terani de război împotriva fas
cismului.
• PREȘEDINTELE REPUBLI

CII GHANA, Hilla Limann, cara 
se află Intr-o vizită oficială în 
India, a avut convorbiri cu pri
mul ministru Indira Gandhi — 
după cum Informează agenția

Press Trust of India. în cursul 
întrevederii, părțile au criticat 
tendințele restrictive ce carac
terizează politica economică șl 
monetară a țărilor puternic dez
voltate, îndeosebi dobînzile ex
cesive, cu urmări deosebit de 
grave asupra economiilor țărilor 
în curs de dezvoltare.

Referitor la situația din sudul 
Africii și din Orientul Mijlociu, 
a fost reafirmat sprijinul Gha- 
nei și Indiei față de lupta pen
tru independență a poporului 
namibian și s-a subliniat drep
tul legitim al poporului pales
tinian la un stat propriu și in
dependent.

Stare de urgență
In cinci provincii peruane
Consiliul de Miniștri al Re

publicii Peru a decretat marți* 
în cursul unei reuniuni extraor
dinare, starea de urgență în 
cinci provincii ale țării : Huanta, 
La Mar, Huamanga, Cangallo și 
Victor Fajardo din departamen
tul Ayacucho — informează a- 
gențiile Prensa Latina și E.F.E. 
Măsura a fost motivată de ac
țiunile cu caracter terorist care 
a-au produs, in ultimul timp. In

regiune șl de faptul că luni, a 
fost atacat un post a] Gărzii Ci
vile în localitatea Tambo din 
provincia La Mar, tnregistrin- 
du-se pierderi de vieți omenești 
și importante pagube materiale 
— se arată într-un comunicat al 
Ministerului peruan de Interne.
• INSTITUTUL „Karolinska" 

din Stockholm a acordat, marți, 
Premiul Nobel pentru științe e- 
conomice pe anul 1981 profeso
rului american James Tobin, de 
la Universitatea Yale.
• NOUL PREȘEDINTE al 

Republicii Islamice Iran, Sayed 
Aii Khamenei, ales în cadrui 
scrutinului de la 2 octombrie, 
a depus marți jurămîntul în fața 
Majlisului (parlamentul țării), 
Informează postul de radio Te
heran, reluat de agențiile in
ternaționale de presă.

Sayed Aii Khamenei deține 
ți funcția de secretar general 
al Partidului Republicii Isla
mice.

• ÎN luna septembrie, prețu
rile au crescut în Norvegia cu 
încă 0,9 Ia sută, s-a anunțat la 
Oslo, potrivit agenției Associated 
Press.

Majorarea dobînzilor 
pentru creditele 

acordate țârilor în curs 
de dezvoltare

WASHINGTON 13 (Agerpres). 
— Ministerul de Finanțe al 
S.U.A. a confirmat că la iniția
tiva Statelor Unite 22 de țări 
occidentale industrializate au 
ajuns la un acord privind înăs
prirea condițiilor de acordare a 
creditelor pentru țările în curs 
de dezvoltare necesare achizi
ționării de bunuri industriale —, 
informează agenția Taniug. Per
fectat într-un moment în care 
sînt tot mai numeroase și mai 
insistente cererile pe plan inter
național de facilitare a acce
sului țărilor în curs de dezvol
tare la tehnologia necesară 
progresului lor economic și so
cial, precum și de desfășurare în 
condiții mai echitabile a schim
burilor comerciale și financiare, 
acordul urmează să intre în vi
goare după aprobarea lui și de 
către guvernul japonez, ears 
și-a exprimat unele rezerve.

în baza acestui acord dobîn- 
da pentru creditele acordate 
țărilor cel mai puțin dezvoltate 
va fi majorată de la 7,5 la sută, 
In prezent, la 10 Ia sută, pentru 
țările cu dezvoltare medie d« 
la 8 la sută la 10,5 Ia sută.
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